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Beantwoording vragen gemeenteraad Westland Programmabegroting 2020-2023 10 oktober 2019 

 

CDA-W-01           

Vraag: MO - Alle prestatie indicatoren worden behaald; zowel van CBS, Verwey Jonker en Lisa. Kan men aangeven 

wat de prikkel is om te sturen als alle indicatoren behaald zijn? Ligt er dan een ander doel aan ten grondslag als 

in 2019? 

  

Antwoord: Het betreft de verplichte BBV indicatoren. Te zien is hoe Westland presteert ten opzichte van geheel Nederland.  

De doelstellingen waar Westland op stuurt zijn opgenomen in het sociaal beleidskader. 

 

CDA-W-02          

Vraag: MO - Er gaat voorbereiding plaats vinden voor de komst van de taken beschermd wonen en maatschappelijke 

opvang uit centrumgemeente, kan men aangeven wat hier concreet de acties voor zijn?  

 

Antwoord: Vanaf 2016 is gestart met de decentralisatie van voorzieningen beschermd wonen en maatschappelijke opvang 

(Regioplan beschermd wonen en maatschappelijke opvang 2017-2020). Centrumgemeente Delft en de regio-

gemeenten Pijnacker-Nootdorp, Midden Delfland en Westland (Dwo) werken hierin samen. 

   

 De opgave is om in 2020 de convenanten voor Beschermd wonen en maatschappelijke opvang in afstemming 

te actualiseren. De decentralisatie betreft zowel de ondersteuning als de ontwikkeling van vernieuwende woon-

zorg concepten waarbij nadrukkelijker naar de ondersteuningsbehoefte van de cliënten wordt gekeken.  

  

 Andere aandachtspunten zijn de ontwikkeling en toeleiding naar kleinschalige collectieve woonvormen be-

schermd wonen naar de beschikbaarheid van individuele plekken beschermd thuis; en integraliteit in de onder-

steuning en zorg voor deze cliëntengroep. 

 

 Het landelijk proces is als volgt: 

 Per 2021 is elke gemeente zelf verantwoordelijk voor de nieuwe cliënten in beschermd wonen; 

 Per 2022 volgt de decentralisatie van middelen beschermd wonen naar gemeenten; 

 Maatschappelijke opvang blijft in ieder geval tot 2026 een taak van de centrumgemeente. 

 

CDA-W-03           

Vraag: MO - Kan er een tijdlijn aangegeven worden wanneer inwoners en partners toegang hebben tot de informatie 

over sociaal domein via sociaalpleinwestland.nl  

 

Antwoord: De website www.sociaalpleinwestland.nl is voor inwoners en partners toegankelijk. Op deze site wordt informa-

tie over het sociale domein ontsloten. Naar aanleiding van het actieprogramma wordt binnenkort het thema 

eenzaamheid toegevoegd. 

 

CDA-W-04           

Vraag: MO - Kan er een tijdlijn aangegeven worden ten aanzien van de pilot met maatwerk-doelgroepenvervoer  

 faciliteren? 

 

Antwoord: Streven is deze pilot in 2020 uit te voeren. Momenteel is de MRDH bezig met het opstellen van beleid maat-

werkvervoer. Hierin zit een bijdrageregeling voor pilots Maatwerkvervoer, mogelijk gecombineerd met doelgroe-

penvervoer. De MRDH wil dit eind 2019 bestuurlijk vast stellen. Waarschijnlijk is dit voor de bijdragereling te laat 

om in 2020 te starten maar wordt dit 2021. Dan schuift de pilot van Westland door naar 2021. 

 

CDA-W-05           

Vraag: MO - Landelijk ligt het percentage voor jongeren met jeugdhulp rond de 10.4 % en in het Westland ligt dit op 

9.9%, een 0.5 % lager dan het landelijke gemiddelde. Hierbij de suggestie om te gaan streven naar een percen-

tage van 9.4% met kwartaalmetingen en stuurmechanismes, zodat er meer grip gehouden kan worden op de 

uitgaven. 

 

http://sociaalpleinwestland.nl/
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Antwoord: Afgesproken is dat het college in gesprek gaat met de raad over de te nemen maatregelen om  de uitgaven in 

het sociaal domein, en meer specifiek de kosten van jeugdzorg, terug te dringen en de sturing te verbeteren.  

 

CDA-W-06         

Vraag: EFO - Tariefsverhoging OZB is 25% op niet woningen. Kan er gewerkt worden aan een differentiatie in de  

 tariefsverhoging voor het bezittersgedeelte en het gebruikersgedeelte, waarbij het bezittersgedeelte sneller stijgt 

dan het gebruiksgedeelte om de zwakkere partij (de huurder) te beschermen. 

 

Antwoord: Er zijn geen restricties in de verhouding van OZB-tarieven tussen eigenaren en gebruikers. 

  

CDA-W-07           

Vraag: EFO - Pagina 24: hogere uitkering gemeentefonds door inschrijving arbeidsmigranten. 

 De inschrijving van arbeidsmigranten leidt tot een hogere uitkering aan Westland vanuit het gemeentefonds. 

Wat zijn de inkomsten uit het gemeentefonds die zijn veroorzaakt door de inschrijving van arbeidsmigranten. 

 

Antwoord: Op elke eerste dag van het kalenderjaar wordt het aantal inwoners vastgesteld. 

 Een van de maatstaven voor de verdeling van de Algemene Uitkering is het aantal inwoners van een gemeente. 

Het bedrag per inwoner bedraagt circa € 260. Uitgaande van 4.000 actuele registraties van arbeidsmigranten 

als inwoner van Westland, op de peildatum 1 januari, bedragen de extra inkomsten uit de Algemene Uitkering  

€ 1.040.000. 

 

CDA-W-08          

Vraag: EFO - Pagina 85 Motie vrijstelling WOZ-waardering zonnepanelen 

 In de tekst wordt gesteld dat de waarde van zonnepanelen onderdeel uitmaakt van de WOZ-waarde van de 

woning en de Waarderingskamer toeziet of die op juiste wijze worden betrokken in de waardering van het on-

roerend goed. Dat is correct, echter de motie is in de vergadering aangepast en die roept op bij de OZB een 

vrijstelling toe te passen. Daartoe biedt de wet ruimte. Gaat het college nu wel of niet zich inspannen om die 

ruimte te benutten? 

 

Antwoord: In december wordt een voorstel voor een vrijstelling voor zonnepanelen in de Verordening OZB 2020 ter be-

sluitvorming aan de gemeenteraad voorgelegd. De zonnepanelen moeten worden gewaardeerd. Dit betreft de 

WOZ-waarde. De aanslagen OZB worden opgelegd op basis van de OZB-waarde. De OZB-waarde is de WOZ-

waarde minus vrijstellingen. 

 

CDA-W-09          

Vraag: EFO - Pagina 87/88 Forensenbelasting 

 Diverse gemeenten passen tariefsverhogingen toe. In Westland blijft het begrote bedrag gelijk. Wordt geen 

ruimte gezien voor tariefsverhogingen? 

 

Antwoord: In december wordt een voorstel voor een tariefsverhoging voor de forensenbelasting van 1,4% aan de gemeen-

teraad voorgelegd. Dit heeft – gelet op de relatieve geringe opbrengst - naar verwachting niet of nauwelijks in-

vloed op de totale opbrengst. Het college kiest ervoor de forensenbelasting met niet meer dan het inflatieper-

centage te verhogen. 

 

CDA-W-10          

Vraag: EFO – pagina 24 organisatie. U ziet mogelijkheden tot aanvullende besparingen op de organisatie van 0,3 tot 

0,4 miljoen. Dit wordt later genuanceerd in de begroting omdat de bezetting te laag is, waarom dan wel dit be-

drag minder uit gaan geven? 

 

Antwoord: De besparing wordt gerealiseerd op de materiële budgetten in de personeelsbegroting. 

 

CDA-W-11           

Vraag: EFO – pagina 78 overhead personeelskosten, stijging van ongeveer 5 miljoen, hoe verhoudt zich dat met onze 

vraag op pagina 24? 
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Antwoord: De stijging van de loonkosten van ongeveer € 5 miljoen is ten opzichte van de primaire begroting 2019. De 

beschikbaar gestelde middelen in het Uitvoeringsprogramma 2019 (1
e
 begrotingswijziging 2019), maken dus 

geen deel uit van de loonkosten 2019 zoals weergegeven op pagina 78 van de begroting. Daarnaast heeft er 

ten opzichte van de begroting een verschuiving plaats gevonden van materiële kosten naar loonkosten en is er 

een toename door de cao-ontwikkeling. Verder bewegen de loonkosten in de overhead mee. 

 
CDA-W-12             

Vraag: EFO - pagina 47 vestiging van bedrijven. Westland dreigt achter te blijven bij de landelijke trend. Waarom en 

wat gaan we eraan doen?  

 

Antwoord: Westland heeft al jarenlang een bovengemiddeld aantal vestigingen van bedrijven per 1.000 inwoners t.o.v. het 

landelijk gemiddelde. De reden waarom afgelopen jaar wat minder vestigingen plaatsvonden heeft te maken 

met het gebrek aan ruimte in Westland en de geringe uitbreiding van bedrijventerreinen. Daarentegen is wel 

een aantal hoogwaardige bedrijven aangetrokken die het cluster versterken.  

 

CDA-W-13          

Vraag: EFO pagina 21. Graag een wat verder uitleg bij eerste alinea en dan specifiek ….in de verwerking van de de-

cembercirculaire 2018 was al op een daling van de accressen geanticipeerd, maar met name 2022 blijkt nadeli-

ger uit te pakken dan is geschat. Graag uitleg  

 

Antwoord: In december 2018 was op grond van de circulaires al rekening gehouden met een daling van de algemene 

uitkering. Deze daling bleek in de meicirculaire 2019 met name voor 2022 hoger uit te komen dan eerder was 

verwacht. De cijfers uit de meicirculaire 2019 zijn in de begroting verwerkt. 

 

CDA-W-14           

Vraag: EFO pagina 23 onderwijs. De nieuw te bouwen PWA school in De Lier wordt genoemd. Mogen we er dus vanuit 

gaan dat 2020 gestart wordt met de bouw?  

 

Antwoord: Neen, conform planning start de bouw medio 2021. Om medio 2021 te starten met de bouw wordt er uiterlijk  

2
e
 kwartaal 2020 wel al gestart met het voorbelasten van de kavel. Op basis van huidige planning kan de school 

in augustus 2022 in gebruik worden genomen. 

 

CDA-W-15        `  

Vraag: EFO – pagina 88 dienstverlening, reisdocumenten worden nu 1x per 10 jaar verstrekt, derhalve zijn de op-

brengsten veel lager dan eerder. De lasten zijn nog op € 612.000, is hier geen verlading te zien? Minder werk, 

minder kosten? 

  

Antwoord: De lasten verbonden aan reisdocumenten vertonen inderdaad geen gelijkmatige daling met de inkomsten reis-

documenten. Dit heeft te maken met de overhead-berekeningssystematiek die de gemeente hanteert voor haar 

producten. 

  

CDA-W-16            

Vraag: Overig - Onderdeel 3.1 veiligheid, pagina 43: Daar wordt begroot dat in 2020-2022 8.000 jaarlijks aan een re-

serve moet worden onttrokken, maar er wordt geen reserve gevormd. Als je geen reserve vormt, kan je er ook 

niets aan onttrekken, dus als we verwachten dat te moeten doen; waarom vormen we dan geen reserve?  

 

Antwoord: Het betreft hier de dekking van de afschrijvingslasten van de investering voor de Brandweerkazerne Naaldwijk. 

 De afschrijving start in 2020 (het jaar na verwachte afronding van de investering) en wordt onttrokken aan de 

reeds bestaande reserve dekking investeringen met een economisch nut. 

 

CDA-W-17             

Vraag: Overig - Pagina 40 Inzet van het veiligheidsbeleid richt zich vooral op ondermijning, veilig uitgaan, veilige eve-

nementen en problematische jeugd. Er zijn een aantal maatregelen genoemd om de veiligheid in het Westland 

te vergroten, zoals bevorderen van risicobewustzijn bij burgers en bedrijfsleven. Hierin wordt een beroep ge-
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daan op inzet van burgers en bedrijven zelf. Is rekening mee gehouden als dit extra ondersteuning vraagt en 

dus kosten mee zich meebrengt?  

 

Antwoord: Het bevorderen van risicobewustzijn bij burgers en bedrijfsleven is een rode draad in de aanpak van het West-

lands Veiligheidsbeleid en daarom is er ook rekening gehouden met kosten die dit met zich mee brengt. Dit kan 

binnen de beschikbare budgetten opgelost worden. 

  
CDA-W-18           

Vraag: Overig - Pagina 70 Afstoten van overtollig vastgoed dat geen strategisch of maatschappelijk nut meer heeft. 

Wordt in de begroting voor 2020 rekening gehouden met een eventuele verkoop van overtollig vastgoed? 

 

Antwoord: We hanteren een lijst waarop af te stoten vastgoed staat. Aan de verkoop van dit vastgoed wordt doorlopend 

gewerkt en het laat zich moeilijk voorspellen wanneer een juridische levering plaatsvindt. Daarom wordt bij de 

1e Actualisatie en ProRap van ieder jaar gerapporteerd over verkopen in het betreffende jaar. 

 

CDA-W-19            

Vraag: Overig – pagina 27, Waterman. Bij het jaarverslag 2018 is er voor gekozen om € 65.000 dat nog voor de Wa-

terman open stond aan budget te gaan storten in de algemene reserve. Nu moet er weer apart € 50.000 vrijge-

maakt worden voor een nieuw jaar openblijven voor de Waterman. Als dat bedrag zou gestort zou zijn in de 

voormalige reservepost “Waterman” dan zou het toch niet nodig geweest zijn om steeds opnieuw € 50.000 be-

schikbaar te moeten stellen? In de Right to Challenge filosofie zou daarmee tevens beter geduid kunnen wor-

den wat een burgerinitiatief voor een gemeente financieel kan betekenen i.p.v. dat nu de indruk gewekt wordt 

dat er alleen geld vanuit de gemeente beschikbaar gesteld moet worden? 

 

Antwoord: Bij de jaarrekening 2018 is een overhevelingsverzoek  gedaan voor deze € 65.000, voor het exploitatiejaar 
2019. Overhevelingsverzoeken lopen via de algemene reserve. De € 50.000 die we gevraagd hebben is ge-

vraagd voor 2020, het volgende exploitatiejaar. De reserve van de Waterman is onvoldoende groot, om nog een 

extra exploitatiejaar mee te overbruggen.  

 

CDA-W-20            

Vraag: Overig - pagina 33: aanleg twee metropolitane fietspaden. Het lijkt ons onwaarschijnlijk dat deze geheel over 

een geheel nieuw traject zal lopen gezien het ruimtegebrek in Westland en wij gaan er dan ook vanuit dat (al 

dan niet deels) een bestaand fietspad gebruikt zal worden die verbreed zal worden. Kunt u ons de route geven 

en waar deze op aan zal sluiten in de omliggende gemeenten? 

 

Antwoord: Beide metropolitane fietspaden hebben tot doel de een veel groter deel van de Westlandse woongebieden 

binnen 45 minuten fietstijd (e-bike) met de TOP economische locatie Den Haag CS en Rotterdam CS te verbin-

den. Ook omgekeerd komen een groter deel van de woongebieden in Den Haag Zuidwest, Maassluis, Vlaardin-

gen, Schiedam en Rotterdam West binnen 45 minuten fietstijd van onder meer Honderdland, Westerlee, Royal 

Flora Holland en ABC en groter deel van de glastuinbouwgebieden in Westland te liggen. De verkenning van 

het metropolitane fietspad Naaldwijk/Rotterdam is op hoofdlijnen gereed en gaat grotendeels over bestaande 

wegen en fietspaden. Deze worden ingericht als fietsstraat waar de auto te gast is (bedrijven en woningen blij-

ven gewoon bereikbaar), hier niet/nauwelijks sprake is van doorgaand verkeer en merendeels via bestaande 

fietspaden die verbreed gaan worden. Het voorlopige tracé in Westland start ter hoogte van de Lange Broekweg 

(bij WHC starten/eindigen uiteindelijk alle 5 te realiseren metropolitane fietspaden), Vlietweg, Vlietpad, Kloos-

terpad. Monnikenlaan, Trambaan Oost, Oranjesluisweg, Maasdijk onderlangs, Maasdijk tot Maassluis. De ko-

mende maanden wordt deze verkenning verder geoptimaliseerd en uitgewerkt.  

 

CDA-W-21           

Vraag: Overig - pagina 31: Westland Gezond (in combinatie met pagina 42/43 veiligheid). In het kader hiervan zitten 

ook de elementen als vermindering van overgewicht en het stimuleren van bewegen. Wij nemen aan dat dit be-

wegen ook in de openbare ruimte is. Hoe gaat u daarbij voor een betere afstemming zorgen tussen spelen op 

speelplaatsen en de ligging in en/of afscherming naar de omgeving? 
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Antwoord: De positionering van speelplekken in plannen wordt meegenomen in stedenbouwkundige plannen en bestem-

mingplannen en is de resultante van (integraal) overleg. Het bestemmingplan wordt door de raad vastgesteld. 

Als leidraad gelden de afstanden zoals opgenomen in het plan “geef ze de ruimte” het speelruimtebeleidsplan 
van de gemeente. 

 

CDA-W-22          

Vraag: Overig - Evenemententerrein Wollebrand. Kan het verkennend onderzoek voor verbetering van het terrein ad  

€ 55.000 niet overgeslagen worden als men toch al weet wat er verbeterd moet worden? Er zal toch wel genoeg 

expertise in de uitvoerende markt zijn om dit gelijk op te kunnen lossen? € 55.000 voor een onderzoek om wat 

uitvoeringskeuzes voor te leggen aan de gemeenteraad lijkt een te hoog bedrag. 

 

Antwoord: Een interne projectgroep met de benodigde expertise start een klein vooronderzoek, waarbij vooral onderzoek 

wordt gedaan naar de bodemsituatie. Hierdoor ontstaat een beter en onderbouwd beeld van de noodzakelijke 

maatregelen en de daarbij behorende kosten om het terrein goed begaanbaar te hebben en te houden. Ge-

noemd budget wordt voor een klein deel aangewend voor dit vooronderzoek, waarna het resterende budget (het 

overgrote deel) wordt besteed aan de directe verbetering van het evenemententerrein, zoals de aanleg van 

drainage. 

 
CDA-W-23           

Vraag: Overig – pagina 28, accommodaties. Om huizen voor de buurt te kunnen bewerkstellingen is het ook noodzake-

lijke dat er bereidheid is onder mogelijke partners als bibliotheek en Vitis Welzijn om met elkaar in dat huis te 

gaan zitten. Kunt u een stand van zaken geven of die bereidheid er ook daadwerkelijk is?  

 

Antwoord: De bereidheid is aanwezig. Bibliotheek Westland en Vitis Welzijn zijn de partijen die deze ontwikkeling hebben 

geïnitieerd. 

 

CDA-W-24            

Vraag: Overig - Wel nog deze tekst in het kader van recreatie: “Onderzoeken welk gebied achter de duinen het meest 

geschikt is voor kleinschalige verblijfrecreatie”. Wanneer kan men nu eindelijk een resultaat tonen voordat deze 
ruimtelijk niet meer aanwezig is, een resultaat waar al vanaf de ontmanteling van camping Molenslag om ver-

zocht wordt?  

 

Antwoord: Dit wordt meegenomen bij de uitwerking van de Omgevingsvisie.. 

  

CDA-W-25           

Vraag: Overig – pagina 68: “Aanvullen van de Huisvestingsverordening met nadere regels over hoe we omgaan met 
schaarste in de koop- en huursector in Westland”. Wij hebben steeds begrepen dat Westland in de huisves-

tingsverordening alleen maar materie betreffende sociale huurwoningen wilde of kon opnemen. Wat is er ver-

anderd dat er nu wel over schaarste in koop en huursector nagedacht kan worden, waarbij wij dan ook de optie 

middensegmenthuur meegedacht hebben? Overigens prima om dat te doen! 

 

Antwoord: De huisvestingsverordening heeft alleen betrekking op de verdeling van sociale huurwoningen. Op basis van de 

huisvestingsverordening zijn nadere regels opgesteld met betrekking tot lokaal maatwerk. Het aspect van het 

middenhuursegment is besproken bij de vaststelling van de Huisvestingsverordening in juni 2019. Toen is be-

sloten dit segment niet op te nemen in de huisvestingsverordening, maar wel een onderdeel te laten zijn van de 

woningbouwprogrammering. De huisvestingsverordening maakt het wel mogelijk om wijzigingen in de koop 

woonruimtevoorraad te reguleren via een vergunningstelsel waarvoor beleidsregels worden opgesteld. 

  

CDA-W-26            

Vraag: Overig – pagina 101: Wanneer kunnen wij het uitvoeringsprogramma voor de openbare ruimte gebiedsgerichte 

plannen (GGP) tegemoet zien? Als de gemeenteraad nog accenten wilt veranderen in het onderhoudsniveau 

van de verschillende aspecten in de openbare ruimte, dan zou dan via de begrotingsraad plaats kunnen vinden, 

daarbij ook gebruik makend van de gehanteerde automatiseringstool bij de werkgroep GGP. Het uitvoerings-
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programma zou daarbij input kunnen zijn (het college geeft overigens in de begroting wel aan dat alle voor 2019 

vastgestelde normen voor 2020 hetzelfde zullen zijn). 

 

Antwoord: Tijdens de behandeling van het Gebiedsgericht Plan d.d. 21 mei 2019 is de toezegging gedaan dat de raad, 

voor behandeling van de begroting, geïnformeerd wordt over het GGP Uitvoeringsprogramma. Op woensdag 30 

oktober 2019 is daarom een raadswerkgroep georganiseerd om de raadsleden te informeren over het GGP UP 

2020, waarvoor de begroting en het vastgestelde GGP als kaders dienen. Het vaststellen van het  

 Gebiedsgericht Plan Uitvoeringsprogramma 2020 is een collegebevoegdheid en wordt naar verwachting in 

december 2019 vastgesteld. 

 

CDA-W-27     

Vraag: Overig - pagina 111 e.v. : dienstverlening. Het Meldpunt Leefomgeving wordt niet apart benoemd. Wij vragen 

ons af van wanneer dit ICT systeem draait zonder dat er echt wat aan de functionaliteit veranderd is. In de hui-

dige staat van ICT zou toch veel meer mogelijk moeten zijn, zoals het als burger zelf kunnen volgen van de 

melding (er is een meldingsnummer) en of de melding ook al door anderen gedaan is?  

 

Antwoord: Het meldingssysteem (Accres) wordt sinds 2004 door de gemeente Westland gebruikt.  

 Vanwege het huidige systeem is dat niet mogelijk.. 

 

WV-01             

Vraag: Waarom wordt teruggekomen op de toezegging van de Voorjaarsnota met betrekking tot de nieuwbouw Hoge 

Bomen en het vierde hockeyveld voor de hockey?  

 Op pagina 24 wordt aangegeven dat maatregelen worden voorgelegd in de begroting “waarin toezeggingen zijn 
gedaan, verwachtingen zijn gewekt en waarbij verder uitstel niet passend is bij behoorlijk bestuur”. Valt dit daar 
niet onder zeker gezien de opmerkingen van de Raad bij de Voorjaarsnota? Nu is het een zigzagbeleid.  

  

Antwoord: Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza-

melcommissie van 5 november. 

 
WV-02            

Vraag:  Op pagina 5 van de begroting wordt aangegeven dat er scherpe keuzes zijn gemaakt. Graag 20 voorbeelden 

van scherpe keuzes, behalve dan dat er onderzoeken zijn of worden opgestart, externe bureaus zijn ingescha-

keld voor het maken van rapporten. 

  

Antwoord: De concept begroting bevat een aantal keuzes. De scherpte van deze keuzes kunt u aan de orde stellen tijdens 

de verzamelcommissie of de raadsvergadering. 

 
WV-03           

Vraag: Het is bekend dat onze fractie voorstander ervan is om per direct alle uitgaven van de gemeente Westlande 

tegen het daglicht te houden en nieuwe keuzes te gaan maken. Het College lijkt daar nu ook van overtuigd. Zie 

pagina 14: “Op basis van de huidige financiële prognose zal dit vragen om een herschikking van bestaande 

middelen (oud voor nieuw)”,  maar op pagina 15 wordt weer aangegeven: “Herschikken van bestaande midde-

len (oud voor nieuw) is daartoe onvermijdelijk. Nog dit jaar moeten we daarom al starten met een proces om als 

College en Raad en met betrokkenheid van de samenleving fundamentele keuzes te maken over de investerin-

gen in Westland. Die keuzes nemen we op in de Voorjaarsnota 2020 die de basis zal vormen voor de begroting 

van 2021 en verder”.  
 Waarom uitstellen als het ook nu had gekund? Is het College het met de fractie van Westland Verstandig eens 

dat de begroting 2021 al wordt beheerst door de verkiezingen in 2022? Waarom heeft het College dat, zoals 

ook aangekondigd in het Bestuursakkoord, niet direct beetgepakt? 

  

Antwoord: In deze begroting is reeds een aantal fundamentele keuzes gemaakt, mede gebaseerd op het rapport van Ce-

beon. Richting de Voorjaarsnota 2020 zal tevens de verdere mogelijkheid tot herschikking van de bestaande 

middelen worden onderzocht. Dit is in lijn met de afspraken met de raad (spoor 2).. 
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WV-04            

Vraag: Kan het College aangeven wat van de 58 maatregelen en van de ambities zoals in het Bestuursakkoord zijn 

neergelegd, tot nog toe echt is uitgevoerd behalve dan dat er weer onderzoeken zijn opgestart, visies worden 

gemaakt etc.? 

 

Antwoord: Het college zal de raad separaat informeren over de voortgang van de 58 maatregelen uit het uitvoeringpro-

gramma 2019. 

 
WV-05           

Vraag: Het College geeft op meerdere plaatsen in de begroting aan dat er sprake is van bevlogen besturen, transpa-

rante houding en vooral het meenemen van de Raad. Waar heeft de Raad dat in de afgelopen bijna twee jaar 

aan kunnen merken? Kunt u voorbeelden noemen van transparantie en meenemen van het maken van keuzes 

etc.? 

  

Antwoord: Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de  

verzamelcommissie van 5 november 
 

WV-06           

Vraag: De Provincie heeft bij de begroting 2019 een groot aantal opmerkingen gemaakt en heeft de begroting gewij-

zigd. In hoeverre is rekening gehouden met die opmerkingen? Gaarne alle opmerkingen doorlopen en daar 

commentaar op geven. 

 

Antwoord: De provincie is in haar brief op de volgende punten ingegaan. 

 Structureel en reëel resultaat 

Voor de goede orde, de provincie kan de begroting niet wijzigen. Wel staat men een andere benadering 

voor dan de gemeente waar het gaat over het meetellen van taakstellingen als structureel dekkingsmiddel 

van de begroting. Zie in dit verband pagina 149 van de begroting 2020. 

 

 Overzicht incidentele baten en lasten 

Het overzicht incidentele baten en lasten is in lijn met de door de provincie gevraagde detaillering opge-

nomen op de pagina’s 146-149 van de begroting 2020. 

 Schuldpositie 

Hiervoor verwijzen wij kortheidshalve naar de paragrafen Financiering en Weerstandsvermogen en Risi-

cobeheersing (onderdeel 2.8 financiële kengetallen) in de begroting. Voor de volledigheid:  de schuldposi-

tie daalt in de periode 2020-2023 naar verwachting  met ca. € 21 miljoen. 

 Sociaal domein 

In lijn met de vraag van de provincie zijn de kosten van het sociaal domein in de begroting 2020  

bijgeraamd op basis van de inzichten ten tijde van de Voorjaarsnota 2019. 

 Onderhoud kapitaalgoederen 

Hiervoor wordt verwezen naar de paragraaf onderhoud kapitaalgoederen in de begroting. 

 
WV-07          

Vraag: Het College gaat werken voor wat betreft de stelpost kapitaalslasten met een A- en een B-lijst bij de begroting, 

maar gaat dat pas in de toekomst doen. Wie bepaalt wat op de A- en de B-lijst komt en heeft de Raad daar ook 

nog iets over te zeggen? Het gaat om een uitstel van de investeringen, maar waarom wordt er niet een lijst ge-

maakt van uitgestelde investeringen en die nu al in de begroting wordt bijgevoegd. Dan kan de Raad daar ook 

een visie op geven. Waarom wordt deze strategie niet gevolgd? 

   

Antwoord: De raad gaat uiteindelijk over de vaststelling van de A- en B-lijst en kan dus haar visie hierop geven bij de Voor-

jaarsnota 2020 / Begroting 2021. 

 
WV-08           

Vraag: In de begroting zien we weinig over een aantal items die de gemeente wel bezighoudt. Zoals staatssteunpro-

blematiek OBWZ, tekort GHC en de gevolgen daarvan en de afwikkeling van HVC-problematiek. Hoe staat het 

daarmee en waarom is dat niet in de begroting opgenomen? 
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Antwoord: Er is voor wat betreft WHC OG BV (voorheen GHC OG BV) geen sprake van een tekort dat effect heeft op de 

gemeentelijke begroting, wel van een liquiditeitspositie die aandacht vraagt als gevolg van hoger uitgevallen in-

vesteringen. 

 Met betrekking tot het overdragen van de aandelen C aan HVC zal er naar verwachting binnen afzienbare tijd 

een raadsinformatiebrief volgen met de laatste stand van zaken. Omdat er nog weinig nieuwe feiten te melden 

waren ten tijde van het opstellen van de begroting zijn deze ook niet opgenomen. 

 
WV-09            

Vraag: Op meerdere pagina’s in de begroting wordt melding gemaakt van het metropolitane fietspad. Wat wordt dat 

voor fietspad? Gaat dat over bestaande fietspaden of komt er iets heel nieuws? 

 

Antwoord: Zie antwoord vraag CDA-W-20. 

 
WV-10            

Vraag: Voor wat betreft de € 7 miljoen structureel tekort op jeugdzorg het navolgende. In de begroting wordt aangege-

ven op pagina 30 dat in het bedrag van € 7 miljoen ook een structurele subsidieverhoging voor Vitis ten behoe-

ve van kwaliteitsverbetering zit alsmede een uitbreiding Steunpunt mantelzorg en respijtzorg. Waarom wordt dat 

in de € 7 miljoen gestopt? Waarom wordt op pagina 22 aangegeven tekort Jeugdzorg c.a., terwijl dat ook ande-

re zaken zijn waar tekorten op zijn?  

 Op pagina 36 onder 4 wordt dat bedrag toch ten onrechte opgevoerd als een structureel extra budget voor 

tekort op Jeugdzorg. 

 

Antwoord: Hierover wordt uw raad binnenkort separaat geïnformeerd.   

 
WV-11             

Vraag: Op pagina 13: Het bedrag voor ondermijning wordt wederom verhoogd. Wat is in 2019 concreet van het beste-

de bedrag te merken en is het College het niet met de fractie van Westland Verstandig eens dat dit een politie-

kwestie is en geen taak van de gemeente? 

 

Antwoord: Voor de aanpak van ondermijnende criminaliteit is het van belang om een stevige uitgangspositie te hebben om 

de komende jaren op door te bouwen. Het jaar 2019 is en wordt gebruikt om de benodigde basis voor de aan-

pak van ondermijnende criminaliteit op orde te brengen. Deze basis betreft het optimaliseren van het bestuurlijk 

instrumentarium, het versterken van de informatiepositie en ambtelijke- en bestuurlijke weerbaarheid. Het be-

stuurlijk instrumentarium richt zich op het gemeentelijk beleid en regelgeving (Bibob, APV, exploitatievergunning 

en Damoclesbeleid). De versterking van de informatiepositie betreft het bijeenbrengen en gebruiken van ge-

meentelijke informatie door de invoering van het LIP (Lokaal Informatie Plein). Daarnaast wordt er gericht on-

derzoek gedaan om meer zicht op en inzicht te krijgen in fenomenen van ondermijning. Dit gebeurt nu voor het 

fenomeen arbeidsuitbuiting. Verder is het van belang om de gemeentelijke organisatie bewust en weerbaar te 

maken tegen ondermijning (wat is ondermijning, hoe herken je het en waar kan je signalen melden). Op een la-

ter moment gaan we ook extern werken aan bewustwording. De mensen die wonen en/of werken in de ge-

meente Westland zijn ook van belang in de aanpak van ondermijnende criminaliteit.. 

  
WV-12           

Vraag: Op pagina 13 wordt aangegeven dat de lastenverzwaring gemiddeld € 75 per jaar voor de inwoners van West-

land zal zijn. Dat is ongeveer 10%. Kan een prognose gegeven worden van de verhogingen voor de komende 

drie jaren? 

 

Antwoord: Dat is nog niet mogelijk. Dit is immers afhankelijk van de keuzes die het college en de gemeenteraad nog willen 

of moeten maken.  

 
WV-13            

Vraag: Wat wordt bedoeld op pagina 13 met “het beter stroomlijnen en bemensen van onze gemeentelijke dienstverle-

ning” en “op het nog sneller en beter faciliteren van ons bedrijfsleven”? Graag concrete uitwerking. 
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Antwoord: In 2020 wordt verder gebouwd aan het digitaliseren van de diensten en processen. Daarmee worden meer 

mogelijkheden geboden voor inwoners en bedrijven om op gebruiksvriendelijke wijze, plaats- en tijdonafhanke-

lijk diensten af te nemen. Persoonlijk contact in de dienstverlening blijft altijd mogelijk als een van de kanalen 

waar burgers uit kunnen kiezen. 

 Het college stelt inwoner en ondernemer centraal. Dit betekent dat men steeds meer zal moeten denken in 

mogelijkheden vanuit het klantperspectief. De vraag/behoefte van de inwoner en ondernemer kan een enkel-

voudige vraag zijn of een complexere vraag die om maatwerk vraagt van de gemeentelijke dienstverleners. Bij 

beide is integraal werken binnen de gemeente, maar ook met de ketenpartners, van belang. 

  

 Samengevat: 

 - In stand houden van efficiënte, professionele en kwalitatief goede dienstverlening en deze verder verbeteren 

  waar mogelijk. Deze opgave heeft als doel om diensten en producten tijdig en goed te verstrekken; 

 - Zorgen dat (een deel van) de organisatie zich meer kan gaan (in-)richten op het leveren van maatwerk. Deze 

  opgave heeft als doel het regelen van integrale dienstverlening, die aansluit op een specifieke situatie. 

 
WV-14            

Vraag: Op pagina 12: Welke Westlandse bedrijven zijn “stevig ondersteund” vanuit de Westland Agenda? Kunt u een 

overzicht daarvan geven? Hetzelfde geldt voor de subsidieregeling Kennis en Innovatie Westland. We hebben 

nou de eerste vijf toewijzingen gezien, maar welke projecten zouden niet doorgaan zonder het geld van de ge-

meente? Het MKB Investeringsfonds houdt jaarlijks forse bedragen over en weet eigenlijk niet waar ze het geld 

aan moeten besteden. Is het dan zinvol om een dergelijk fonds te handhaven? 

 

Antwoord: - Bij de subsidieregeling Kennis en Innovatie Westland gaat het niet alleen om projecten te financieren die niet  

  zouden doorgaan zonder subsidie, maar ook om innovaties, die daadwerkelijk het tuinbouwcluster en  

  Westland versterken, een kans te geven om doorontwikkeld te worden door consortia die de potentie hebben 

  om op te schalen.  

 - In de rapportages m.b.t. Westland Agenda I (juni 2012) en II (maart 2019) is nader aangegeven welke  

  bedragen zijn uitgegeven en welke bedrijven daarbij betrokken waren. Bij Westland Agenda I heeft de  

  gemeente in totaal € 2,5 miljoen bijgedragen; bij Westland Agenda II betrof dat ca € 0,9 miljoen. Naast deze 

  bedragen, heeft ook een succesvolle lobby plaats gevonden voor financiële bijdragen van Provincie, Rijk en 

  EU. Het Westlandse bedrijfsleven is in de achterliggende jaren stevig financieel ondersteund, mede door  

  gemeentelijke inzet. 

 - In het MKB Investeringsfonds resteert nog ruim € 6.000. Aan lopende verplichtingen is nog circa 20%  

  gereserveerd voor projecten die al zijn toegekend, maar nog niet gedeclareerd, bijvoorbeeld centramanager, 

  bezoek Westland en het retail event. 
 

WV-15           

Vraag:  Kan het College inzage geven in de winstopbouw zoals deze bij Westland Infra/Juva er nu is en zijn dat ook 

bedragen die voornamelijk door de Westlandse inwoners worden opgebracht? Kan het College aangeven welke 

tariefsverhogingen Juva doorgevoerd heeft en zal gaan doorvoeren over de afgelopen vijf jaren en ook voor de 

komende jaren zal gaan doen? 

 

Antwoord: De jaarverslagen van Juva zijn ter inzage geweest bij de gemeente. Het college heeft geen inzicht in de tariefs-

verhogingen die Juva wil gaan doorvoeren.  
 

WV-16            

Vraag:  Bij de gebiedsgerichte plannen werd aangegeven dat dat financieel nog verder vertaald moest worden in de 

begroting en ook of er meer geld nodig was. Blijkt dat nu niet het geval te zijn gezien de staat op pagina 105? 

 

Antwoord: De uitwerking van het Gebiedsgerichte plan vindt plaats in het jaarlijks door het college vast te stellen GGP 

Uitvoeringsprogramma. De begroting en het vastgestelde GGP met daarin de kernwaarden en kwaliteitsniveaus 

zijn het gebruikte kader. De middelen uit de begroting zijn daarmee voldoende om aan de vastgestelde kwali-

teitsniveaus en kernwaarden te voldoen. 
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WV-17           

Vraag:  Wat wil het College gaan doen aan en welk geld is gemoeid met het door ontwikkelen van de Greenport Horti 

Campus. Gaarne concrete zaken noemen.  

 

Antwoord: De start vormt een startnotitie van GHC gebiedsontwikkeling. Vervolgens wordt een visie ontwikkeld samen met 

stakeholders (WHC en Flora Holland), waaraan de gemeente 33% bijdraagt (ca. € 20.000). 
 
WV-18           

Vraag:  Op pagina 106 wordt aangegeven dat begroot wordt dat de gemeenteschuld oploopt naar € 358 miljoen. Is er 

een scenario denkbaar dat de schuld gelijk blijft, dan wel afneemt? 

 
Antwoord: De ontwikkeling van de schuldpositie wordt in feite door de volgende onderdelen bepaald:  

- Ontwikkeling grondexploitatie 

- Reservemutaties (inclusief voorzieningen) 

- Mutaties Investeringen 

- Mutaties leningenportefeuille 

- Kasstromen uit je exploitatie 

De ontwikkeling van de schuldpositie is het gevolg van bestuurlijke besluitvorming over deze componenten, bij-

voorbeeld het voteren van kredieten van maatschappelijke voorzieningen heeft een negatief effect op de 

schuldpositie. 

 

WV-19           

Vraag:  Op pagina 111 wordt aangegeven dat de loonsom met ongeveer € 6 miljoen zal stijgen in 2020 en het aantal 

ambtenaren met 58 zal toenemen. Is bezien in hoeverre een ander scenario mogelijk was?  

 De externe inhuur over 2019 wordt niet aangegeven. Uitgaande van 10 of 15% zal een verhoging van de loon-

som natuurlijk ook van invloed zijn op de externen. Waarom wordt niet nog een derde categorie toegevoegd: 

externen in de vorm van adviesopdrachten die ook intern uitgevoerd hadden kunnen worden? Het betreft tien-

tallen opdrachten per jaar. Ook zijn niet opgenomen de aanneemcontracten voorzover deze dan betrekking 

hebben op werk wat ook intern had kunnen gebeuren. Waarom worden die ook niet meegenomen? 

 

Antwoord: De loonsom stijgt in 2020 per saldo met € 6 miljoen vanwege onder andere de cao verhoging en de formatie-

uitbreiding. Met de cao verhoging geven we uitvoering aan gemaakte afspraken met de bonden door de VNG. 

Daarin zijn geen andere scenario’s mogelijk. De toename van het aantal medewerkers ten opzichte van de be-

groting 2019 (na wijziging) is het gevolg van het project Versterken Organisatie. De toename is onderbouwd 

met verschillende formatieonderzoeken en benchmarks. De druk op de organisatie nam teveel toe, waardoor 

het verzuim steeg en de dienstverlening te lijden had. Er zijn keuzes gemaakt in de formatie-uitbreidingen en 

daarbij zijn verschillende scenario’s onderzocht. 

 Externe inhuur vindt plaats bijvoorbeeld voor vacante vacatures. Vooraf wordt beoordeeld wat het afbreukrisico 

is, als deze vacatures langere tijd onvervuld blijven. De krapte op de arbeidsmarkt zorgt ervoor dat het werven 

van vaste medewerkers soms langer op zich laat wachten. 

 Veel van de adviesopdrachten die we aan externen verstrekken, zijn expertise vraagstukken. Deze expertise is 

vaak niet langdurig nodig binnen de organisatie. Vanwege de wendbaarheid van de organisatie en de onafhan-

kelijkheid worden deze vraagstukken extern weggezet. 

 Voor wat betreft de rapportage over externen, houden we ons in de begroting aan de definities die daarvoor zijn 

vastgesteld door de Raad. 
 

WV-20 

Vraag:  Geconstateerd moet worden dat de Raad geen enkele binding heeft met het Westlandpanel, maar ook niet met 

de Initiatieventafel. Is het niet zinvol dat de Raad daar meer bij betrokken wordt? Wordt daar het effect van het 

Westlandpanel en de Initiatieventafel niet groter mee? 

 

Antwoord: Om aan de wetgeving te voldoen en om de doelgroep beter te bereiken wordt het gebruik van het Westlandpa-

nel herijkt.  
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De initiatieventafel heeft als doel om een ambtelijk advies uit te brengen over de wenselijkheid en/of haalbaar-

heid van een initiatiefaanvraag. De initiatiefnemer mag daar zelf zijn initiatief toelichten. Aan tafel zitten daarom 

alle ambtelijke deskundigen die voor de betreffende casus relevant zijn. 

In deze vooroverlegfase van het proces is geen rol weggelegd voor de raad.  

 

WV-21   

Vraag:  Moet op pagina 25 post 1.10 herontwikkeling Naaldhorstlocatie afgeleid worden dat tot 2024 er niets zal gebeu-

ren dan alleen maar voorbereidingen?  

 

Antwoord: Neen, dat is niet correct. Na de ondertekening in mei 2019 van de ‘Intentieovereenkomst herontwikkeling terrein 

de Naaldhorst te Naaldwijk’ is gestart met het opwerken van een plandefinitie. De globale planning is, zoals ook 
uitgewerkt is in het opgestelde visiedocument, dat alle voorbereidende werkzaamheden en bestemmingsplan-

procedures plaatsvinden t/m 2021/ voorjaar 2022. Medio 2022 wordt gestart met de bouw en de oplevering is in 

de tweede helft van 2023 voorzien.  

 
WV-22            

Vraag:  Waar worden de gelden Centrumplannen aan besteed in 2020 en 2021 en waarom is het bedrag in 2022 nul? 

  

Antwoord: Er zijn plannen in voorbereiding of in uitvoering in Naaldwijk, ’s-Gravenzande, Monster, Poeldijk, Wateringen, 

Honselersdijk, Heenweg en Kwintsheul. In de begroting 2020 e.v. zijn bedragen gereserveerd voor de uitvoering 

van deze plannen. 

 
WV-23         

Vraag:  Pagina 26: Wil de gemeente Westland wel uitbreiden naar 137.000 mensen in 2040? In ieder geval houdt de 

bouwprognose zoals de wethouder die gaf daar geen rekening mee? Wat moet er gebeuren als we dat wel wil-

len voor die tijd? 

 

Antwoord: In alle scenario’s is er sprake van bevolkingsgroei binnen de gemeente Westland. De mate op welke schaal 
groei mogelijk is en/of gefaciliteerd wordt, wordt onder andere bepaald door de keuzes die raad en college ma-

ken in de Omgevingsvisie. 

 
WV-24      

Vraag:  Wat houdt op pagina 26 in het onderzoek naar de mogelijkheden om de huidige programmering van woningen 

om te zetten naar andere woningtypen? Moet daarvoor de samenwerkingsovereenkomst met Westlandse Zoom 

en ONW niet opengebroken worden? Wat betekent dat financieel? Waarom is dat niet in de begroting meege-

nomen? 

 

Antwoord: In de huidige markt kopen starters en middeninkomens steeds minder vaak een woning. Jongeren hebben 

steeds vaker een flexibel arbeidscontract als zij beginnen met werken. Deze flexibilisering heeft gevolgen voor 

de hypotheekverstrekking. Door de schaarste in de woningmarkt stijgen prijzen, waardoor passende koopwo-

ningen niet meer betaalbaar zijn. Het aangegeven onderzoek moet leiden tot meer inzicht in de doelgroepen, de 

in te zetten instrumenten en de uitvoering van het omprogrammeren van bestaande afspraken en overeenkom-

sten. Eén van de conclusies kan inderdaad zijn dat bij langjarige afspraken met een omvangrijke programme-

ring, zoals bij ONW en bij OBWZ, aanvullende of andere afspraken gewenst zijn. Wat dit financieel betekent is 

één van de onderzoeksvragen. Het is nu nog te onzeker en prematuur dat nu al in de begroting mee te nemen. 

 
WV-25            

Vraag:  Waarom is in de begroting niet al meegenomen een visie op het verdelen van ruimte tussen glastuinbouw, 

groen, recreatie, wonen etc.? Dit was toch vereist om op die wijze goed voorbereid te zijn op de toekomst? 

  

Antwoord: Deze ruimteverdeling is nog onderdeel van gesprek tussen college en raad tijdens het omgevingsvisietraject in 

het najaar. Op verzoek van de raad vinden deze dialogen plaats na de begrotingsbehandeling. 
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WV-26           

Vraag:  Op pagina 78 is aangegeven dat de reserve nieuwe gemeentehuizen nog € 1.637.752 is. Dit is de enige reserve 

waar rente bijgeschreven wordt van circa € 375.000. Is dit nog een juist uitgangspunt en waarom dan niet bij de 

andere reserves en deze reserve wel? 

 

Antwoord: Bij de reserve nieuwbouw gemeentehuis wordt, conform raadsbesluit en in lijn met de op 13 december 2016 

door de raad vastgestelde nota Reserves en voorzieningen, rente bijgeschreven omdat bij deze reserve de ka-

pitaallasten (afschrijving en rente in de vorm van een jaarlijkse annuïteit) van de activa met betrekking tot de 

nieuwbouw worden afgedekt. Bij de overige bestemmingsreserves wordt alleen de afschrijvingscomponent ge-

dekt. Hierbij is derhalve ook geen sprake van een rentebijschrijving. 
 

WV-27           

Vraag:  Waarom worden de reserves waar geen concreet bestedingsplan aan ten grondslag ligt gewoon niet opgehe-

ven en worden de middelen anders ingezet ten behoeve van de gemeente Westland? Om welk totaalbedrag 

gaat het als deze suggestie gevolgd zou worden? 

 

Antwoord: Op blz. 164/165 van de begroting wordt voor de 10 uitgezonderde reserves per reserve toegelicht waarom 

voorgesteld wordt deze niet op te heffen. 

 De 10 uitgezonderde reserves vertegenwoordigen een geraamde omvang per 1 januari 2020 van € 18 miljoen. 

 
WV-28             

Vraag:  Waarom wordt niet gekozen voor meer Boa’s voor het inzetten voor de verkeersveiligheid en overlast van  
mensen?  

 

Antwoord: De boa treedt op tegen kleine ergernissen, overlast en andere feiten die de leefbaarheid aantasten. Parkeer-

overlast en overlast van personen in de openbare ruimte valt daar ook onder. Zij zijn echter slechts deels be-

voegd om te handhaven op verkeersovertredingen. Met name op  rijdend verkeer zijn hun bevoegdheden be-

perkt. Momenteel wordt er uitvoering gegeven aan de motie inzet particuliere beveiligers. Mede naar aanleiding 

van de uitkomst van deze pilot wordt overwogen of structurele uitbreiding van de Boa’s wenselijk is.  

 

WV-29          

Vraag:  De apparaatskosten op pagina 73 zijn in 2020 € 84 hoger, dat wil zeggen ongeveer 15%. Waaraan is die stij-

ging te wijten en waarom is hier geen vergelijkingstabel met andere gemeenten? 

 

Antwoord: De apparaatskosten is een verplichte indicator vanuit het BBV. Apparaatskosten zijn alle personele en materiële 

kosten die verbonden zijn aan het functioneren van de organisatie. De stijging van de apparaatskosten is te 

verklaren door een toename van de lasten voor ICT, Versterken organisatie en de cao-ontwikkeling. 

 De tabel is geen onderdeel van de landelijke database “waar staat je gemeente”. 
 
WV-30        

Vraag:  Pagina 47: Wat is er concreet bereikt op het gebied van handhaving buitengebied en waarom worden daar ook 

in 2020 weer extra middelen voor ingezet? 

 

Antwoord: Hiervoor verwijzen wij naar het jaarplan VTH en de rapportage VTH.  

 

WV-31        

Vraag: Waarop is het bedrag van € 620.000  voor de Naald op pagina 28 gebaseerd?  

  

Antwoord: Het bedrag is gereserveerd voor het hoogstnoodzakelijke onderhoud en vervanging van installaties om het 

Westland theater voor de komende jaren (korte termijn) open te houden. De grootste uitgaven zijn voor vervan-

ging van de trekkenwand en stuurcomputer (ook te hergebruiken in nieuwe Naald) en onderhoud aan de ce-

mentdekvloer onder de dansvloer van de grote zaal. 
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WV-32            

Vraag: Waar is het bedrag van € 280.000 (pagina 31) op gebaseerd en waar wordt dat aan uitgegeven? 

 Hetzelfde geldt voor de € 100.000 (pagina 31) voor kunst en cultuur kwetsbare groepen. Waar wordt dat bedrag 

aan besteed? 

 

Antwoord: Het bedrag dat is opgenomen voor het project Westland Gezond wordt besteed aan subsidies (25%-regeling) 

voor de vernieuwing en verbetering van sportaccommodaties (€170.000). De overige middelen worden besteed 
aan het voortzetting van de alcoholbewustwordingscampagne Zero Heroes, het stimuleren van sport in de 

openbare ruimte, een campagne voor gezondere voeding en vermindering overgewicht en het inspelen op 

nieuwe initiatieven op deze gebieden zoals het sport- en preventie-akkoord. 

                    .  

 Het bedrag van € 100.000 wordt jaarlijks ingezet voor een breed programma-aanbod kunst en cultuur voor met 

name doelgroepen, van jong tot oud, die door hun beperking niet in staat zijn om deel te nemen aan reguliere 

kunst – en cultuuractiviteiten als gevolg van b.v. verstandelijke beperking, een gedragsstoornis of een ontwikke-

lingsstoornis. Het gaat om een breed aan lessen en voorstellingen op het gebied van theater, dans, muziek, 

beeldende kunst en combinatievormen daarvan. Deelnemers hebben de mogelijkheid om actief deel te nemen 

het programma, maar kunnen er ook voor kiezen om alleen een voorstelling te bezoeken. De middelen worden 

ingezet via Cultuurweb en theaterschool Koperen Kees. 

 

WV-33           

Vraag:  Waar wordt het reguliere budget voor economisch beleid van ruim € 1,1 miljoen op pagina 32 aan uitgegeven? 

Waar kunnen we dat reguliere budget in eerdere jaren terugvinden? 

 

Antwoord: Het reguliere budget voor economisch beleid van € 1,1 miljoen is in de begroting 2020-2023 verdeeld over drie 

taakvelden. De budgetten voor het economisch beleid bevinden zich in de volgende taakvelden:   

 - 3.1 Economische ontwikkeling € 396.000 

 - 3.4 Economische promotie € 309.000 

 - 0.1 Bestuur € 391.000 

 Het verschil in de tabel op pagina 49 tussen het jaar 2020 en de jaren 2018 en 2019 wordt veroorzaakt doordat 

in 2018 en 2019 incidentele budgetten beschikbaar zijn voor bijvoorbeeld het Kennis en innovatiefonds  

(€ 650.000 tlv reserve) en MKB Fonds 2019 (€ 350.000 tlv reserve). Overigens is een vergelijking met de begro-

tingen van voorgaande jaren met de begroting 2020-2023 niet mogelijk door de nieuwe programma-indeling van 

de begroting 2020-2023. 

 

WV-34     

Vraag:  Waar wordt het bedrag op pagina 33 van € 1,1 miljoen voor de onontkoombare maatregelen aan uitgegeven in 

2020? 

 

Antwoord: Enerzijds wordt dit bedrag besteed aan het vervullen van een minimale gemeentelijke rol bij de uitwerking van 

het Warmte Systeem Westland. Deze minimale rol is noodzakelijk, ongeacht het beleid van de gemeente.  

 Uitwerking van WSW betreft een aantal onderdelen: 

 1. Opstellen van beleidsregels voor het gebruik van de ondergrond, opdrachtverlening etc. 

 2. Meebepalen van tracés en koppelen van andere werken in ondergrond / bovengrond 

 3. Verdere ontwikkeling van geo-boringen en koppeling restwarmte 

 4. Opzetten van beheer en onderhoud 

 Anderzijds wordt dit budget besteed aan het voorbereiden op de komende ontwikkelingen, de organisatie daar-

op in te richten, de belangen te behartigen van het Westland en de burger te informeren.  

 

WV-35          

Vraag: Kan een specificatie gegeven worden van de reclamebelastinginkomsten van € 750.000 op pagina 35? 
 

Antwoord: Dit is nog niet beschikbaar. Deze opbrengst is genoemd in een eerder rapport waarin staat dat op basis van 

landelijke gemiddelde tariefstelling een dergelijke opbrengst mogelijk zou kunnen zijn. Dit bedrag geldt voorlopig 
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als uitgangspunt voor de opbrengst. Er moet nog een inventarisatie plaatsvinden. Aan de hand van de gewens-

te opbrengst kunnen dan tarieven worden voorgesteld. Hier zijn diverse tariefstellingen mogelijk. In december 

2020 wordt een voorstel hiertoe aan uw raad voorgelegd. 
 

WV-36          

Vraag: Kan een overzicht gemaakt worden van de stijging van de woonlasten na 2020? In 2020 in ieder geval een 

stijging van 10%. Hoeveel stijging is er daarna?  

 Bestaat er zicht op de stijging van andere tarieven zoals bijvoorbeeld Westland Infra voor het vervoer van gas 

en elektriciteit? 
 

Antwoord: Zie antwoord op vraag WV-12. 
  

WV-37           

Vraag: Gaarne een toelichting op de bedragen op pagina 49 de raming 2020 (zie ook pagina 144). Het gaat dan met 

name om de hoogte van de bedragen. Waar komen deze vandaan? Zowel voor wat betreft de baten- als de 

lastenkant. Waarom zijn er grote verschillen met 2018 en 2019? 
 

Antwoord: Zie antwoord op vraag WV-33. 
 

WV-38          

Vraag: Op pagina 73 worden de apparaatskosten gepresenteerd en er is geen benchmark blijkbaar beschikbaar daar-

voor. Die is er wel. De kosten stijgen met € 84 per inwoner in 2020. Kan daar verder een onderbouwing van ge-

geven worden? 
 
Antwoord: Zie antwoord op vraag WV-29. 

 

WV-39          

Vraag: Waarom wordt de Stichting Greenport Westland onderhand als een verbonden partij gezien en bijvoorbeeld 

Stichting Bezoek Westland niet? 
 

Antwoord: Bij de Stichting Greenport West-Holland heeft de gemeente al enige tijd een bestuurlijk belang (stemrecht), 

hetgeen reden is om  - in lijn met de aanbevelingen BBV - deze stichting op te nemen in de paragraaf verbon-

den partijen. Bij de Stichting Bezoek Westland is dit niet het geval. 

 

WV-40            

Vraag: Waar zijn de kosten blijversleningen op gebaseerd? 

 
Antwoord: De gemeente betaalt jaarlijks een beheervergoeding over de schuldrest van de leningen. 
 

WV-41            

Vraag: Pagina 162:  Waaruit blijkt dat het bedrag van € 800.000 al geoormerkt is en waar gaat dat bedrag heen? 
 

Antwoord: Het betreft de subsidieregeling VORM Westland. Dit is het Westlands onderdeel van de subsidieregeling. Daar 

tegenover staat ook nog een bedrag € 1,2 miljoen vanuit PZH. 

 

WV-42           

Vraag: Waar zijn de bedragen van de Mobiliteitsvisie op gebaseerd? Steeds € 200.000.  

 

Antwoord: Dit bedrag is indicatief bepaald en de komende drie jaar jaarlijks nog vrij besteedbaar aan de op grond van de  

Mobiliteitsvisie Westland 2040 uit te werken nieuwe maatregelen. De in het Westland programma opgenomen  

maatregelen worden veelal gedekt  uit de reserve regionale verkeersprojecten waaronder de pilot met de  

Biesieklette en de twee te realiseren metropolitane fietspaden. Op basis van de Mobiliteitsvisie wordt dit jaar het  

beleidsprogramma Duurzaam Bereikbaar Westland 2021-2023 met meerdere opties opgesteld. De daadwerke-

lijke keuzes worden bij de voorjaarsnota gemaakt. 

 
LPF-W-01  

Vraag: Pagina 13: Hoeveel geld is er beschikbaar voor de China strategie?   
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Antwoord: Internationaliseringsstrategie inclusief Chinastrategie wordt in 2020 verder uitgewerkt, zowel inhoudelijk als in 

financiële zin. 

 
LPF-W-02  

Vraag: Pagina 14, 25 en 37: Wat hebben een school in Hoogeland Hoge Bomen, Westlandtheater de Naald, Huis van 

de buurt Poeldijk met elkaar te maken?  Deze plannen hangen toch niet aan elkaar? 

  

Antwoord: De projecten zijn inhoudelijk niet per definitie aan elkaar gekoppeld, maar doorlopen een soortgelijk proces voor 

de planvorming. De onderzoeken die in 2020 en 2021 worden uitgevoerd dienen voor de planvorming. Met een 

financiële onderbouwing van die planvorming moet er ruimte worden gezocht in de begroting voor het doen van 

de investeringen. 

 
LPF-W-03          

Vraag: Pagina 18: Het kabinet trekt € 1 miljard uit voor gemeenten. Is er al bekend hoeveel Westland hier extra ont-

vangt? Er wordt gesteld dat dit te weinig is. Is er dan bekend hoeveel te weinig? 

  

Antwoord: Voor Westland gaat dit om een bedrag van € 1,4 miljoen. Omdat in 2019 de integratie uitkering sociaal domein 

voor een groot gedeelte opgegaan is in de algemene uitkering is het vergelijken van wat de gemeente uitgeeft 

aan jeugd en hoeveel we hiervoor krijgen van het rijk ingewikkelder geworden. Bij benadering krijgt de gemeen-

te in 2020 € 18,5 miljoen (incl. de extra € 1,4 miljoen) van het rijk voor de uitvoering van de per 2015 nieuwe 

jeugdtaken. In de begroting 2020 is voor de nieuwe jeugdzorgtaken ongeveer € 24,7 miljoen opgenomen. Be-

groot geeft Westland derhalve meer uit aan de jeugdzorgtaken dan we van het rijk ontvangen. 

 
LPF-W-04  

Vraag: Pagina 22: Er is een aanvullend budget nodig bij het inkoopbureau H4/H10 vanwege actuele inzichten.  

Wat zijn deze inzichten? 

  

Antwoord: Voor de samenwerkingsagenda H4 is meer inzet nodig dan momenteel beschikbaar. Het resultaatgericht wer-

ken vraagt om afstemming met zorgaanbieders en waar nodig bijsturing. De extra inzet is gericht op het sturen 

op kwaliteit en kostenbeheersing, denk daarbij aan: managen van de contracten met de aanbieders, de financi-

ele en administratieve bedrijfsvoering, het monitoren en rapporteren.  

  

 Voor de netwerksamenwerking H10 en het Inkoopbureau H10 is eveneens meer inzet nodig. Voor de netwerk-

samenwerking betreft het vooral de kosten die samenhangen met de voorbereiding van de nieuwe aanbeste-

ding van de jeugdzorg. De extra inzet voor het inkoopbureau H10 is gericht op het sturen op kwaliteit en kos-

tenbeheersing, denk daarbij aan: contractmanagement, declaratieafhandeling en de monitoring. 

 
LPF-W-05   

Vraag: Pagina 23: Onderzoek naar een basisschool in Hoogeland wordt hier óók genoemd als één van de kostenpos-

ten, maar wordt verder ook een aantal keer in de begroting bij planvorming i.c.m. de Naald, Hoge Bomen etc. 

genoemd. Is dit een dubbele kostenpost? 

  

Antwoord Nee, dit is geen dubbele kostenpost. Onderzoek naar een basisschool in Hoogeland wordt gekoppeld aan de 

locatie Hoge Bomen vanwege het ruimtelijke aspect. De planvorming is er om de plannen concreet uit te wer-

ken en tot een financiële onderbouwing van de plannen te komen. Realisering van een nieuwe basisschool in 

Hoogeland is voorzien in het IHP. 

 
LPF-W-06  

Vraag: Pagina 35: Reclamebelasting wordt ingevoerd en gemeente heeft daarvoor een raming. Hoe is deze tot stand 

gekomen? Zitten daar (de reclameborden van) sportverenigingen bij?  Wat wel/niet? 

  

Antwoord: Zie het antwoord op vraag WV-35. 
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LPF-W-07  

Vraag: Pagina 37: Graag een toelichting hoe de besparing op openbare orde en veiligheid tot stand komt. 

  

Antwoord: De efficiëntie verhogende maatregelen worden gezocht in de overige posten in het veiligheidsdomein. Het is 

een aanscherping van het budget op diverse kleine posten in de begroting. De ervaringen uit het verleden laten 

zien dat dit mogelijk is omdat er een dergelijk bedrag over het algemeen wordt overgehouden. 

 
LPF-W-08  

Vraag: Pagina 54: Letterlijk meer ruime maken voor Westland Theater de Naald. Hoe? 

  

Antwoord: De ambitie van het Westlandtheater De Naald is een vergroting van de zaalcapaciteit. In die zin dus letterlijk 

meer ruimte voor het theater. 

 
LPF-W-09  

Vraag: Pagina 146: Hier staat alleen Planvorming Hoge Bomen (zonder Westlandtheater de Naald, huis van de buurt 

Poeldijk enz.). Klopt dat? 

  

Antwoord: Hier wordt bedoeld de planvorming Hoge Bomen met Westlandtheater De Naald en Huis van de Buurt in Poel-

dijk. Omwille van de lay-out van deze pagina is de tekst wat ingekort. 

   
GBW-01   

Vraag: Kunt u ons een overzicht sturen, waarop inzichtelijk is hoe het verloop in de loop der jaren 2010- heden is van 

de volgende cijfers; -schuldpositie van de gemeente, - stand reserves, - woonlasten stijging/daling in procenten 

per jaar, -solvabiliteitsratio en de weerstandsratio? 

  

Antwoord:  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

GBW-02   

Vraag: Pagina 12 en verder: Het profijtbeginsel is als uitgangspunt genomen. Onze bedrijven betalen nu 40% minder 

OZB dan gemiddeld in Nederland gebruikelijk is. Met onze bedrijven bedoelt het College niet de Glastuinbouw-

bedrijven. Deze bedrijven zijn namelijk vrijgesteld van OZB. De infrastructurele investeringen in de afgelopen ja-

ren zijn met name voor het vrachtverkeer als gevolg van de Glastuinbouwbedrijven gerealiseerd. Voor het niet 

heffen van OZB op Glastuinbouwgebieden wordt gemeente Westland gecompenseerd bij de verdeling van het 

gemeentefonds. Is deze compensatie voldoende? Er vindt momenteel een herijking van het gemeentefonds 

plaats. Wordt “onze compensatie” ook meegenomen in het herijkingsproces? 

  

Antwoord: De glastuinbouw is altijd al vrijgesteld geweest voor heffing van de OZB. In eerste instantie onder de zoge-

noemde cultuurgrondvrijstelling in de wet WOZ en later – in verband met het toenemend gebruik van substraat 

– ook in een bredere wettelijke context. 

 Hiervoor worden gemeenten niet gecompenseerd via het gemeentefonds. Wel is het zo dat de algemene uitke-

ring voor gemeenten een aftrekpost bevat die wordt gebaseerd op de OZB-capaciteit van een gemeente. Hier-

door wordt in de hoogte van de algemene uitkering dus rekening gehouden met de potentiële eigen middelen 

van een gemeente. De WOZ-waarde van de glasopstanden wordt voor deze korting niet meegeteld. 

 Het is nog niet bekend hoe de herijking van het gemeentefonds vorm gaat krijgen en hoe dit vervolgens uitwerkt 

voor de gemeente Westland. 
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GBW-03  

Vraag: Pagina 12 en verder: Nu wordt het overige bedrijfsleven alsmede de verenigingen door een flinke OZB-

verhoging gedupeerd. Op Glastuinbouwcomplexen bevinden zich vaak andere bedrijven (ICT, opslag, admini-

stratiekantoren) die profiteren van OZB-vrijstellingen en lage agrarische grondprijzen (lage huren). Heeft het 

College dit op haar netvlies? Lekken hierdoor waarschijnlijk vele OZB-gelden weg? De kans is groot dat vereni-

gingen niet in staat zijn om de OZB-verhogingen te betalen, is hiermee rekening gehouden in de (meerjaren-

)begroting? Is ook het maximum aan OZB losgelaten in deze begroting(zoals dat geldt voor o.a. Flora Holland)? 

  

Antwoord: Er gelden geen maximumbedragen voor de OZB. De genoemde kassenvrijstelling heeft alleen betrekking op 

glasopstanden, inclusief ondergrond die bedrijfsmatig worden aangewend voor de kweek of teelt van gewassen. 

Bij de waardering in het kader van de WOZ en de uitvoering van de verordening OZB wordt bij glastuincom-

plexen hier rekening mee gehouden. Daarbij wordt gekeken naar de beschikbare gegevens gericht op de wer-

kelijk situatie. OZB wordt in rekening gebracht voor objecten of onderdelen (bijvoorbeeld schuren of opslagruim-

ten) van deze objecten die niet vallen onder de kassenvrijstelling. 

Bij de jaarrekening wordt jaarlijks de toereikendheid van de voorziening dubieuze debiteuren bepaald en zo no-

dig bijgesteld. 

 
GBW-04   

Vraag: Pagina 13: MKB Investeringsfonds. In september 2016 is voor de laatste maal (?) een Voortgangsrapportage 

MKB Investeringsfonds gepubliceerd. Wilt u ons een actueel overzicht van de projecten en stand van zaken van 

het MKB Investeringsfonds verstrekken.   

  

Antwoord: In verband met de afronding van het budget voor de periode 2014-2019 wordt dit het tweede kwartaal 2020 

toegestuurd. 

 
GBW-05   

Vraag: Pagina 13: Hoeveel geld wordt er uitgetrokken voor Internationalisering (China strategie) en is dit voortzetting 

van beleid? 

  

Antwoord: Internationaliseringsstrategie inclusief Chinastrategie wordt in 2020 verder uitgewerkt. 
 

GBW-06   

Vraag: Pagina 13: Er wordt geld uitgetrokken voor veilig uitgaan. Waar zal deze inzet plaats vinden? Er is toch niet echt 

meer een uitgaanscentrum in Westland? Waar is het extra geld om Poeldijk veilig te houden ivm aanwezigheid 

van Perspectief? 

  

Antwoord: Veilig uitgaan en veilige evenementen zijn prioriteiten in het veiligheidsbeleid van de gemeente Westland. Er 

wordt doorlopend ingezet op het orde brengen en houden van wet- en regelgeving om het uitgaansleven in 

Westland veilig(er) te maken. Er is geen extra geld voorzien in de begroting om het uitgaan veiliger te maken. 

 

GBW-07   

Vraag: Pagina 13: Er wordt naar verwachting vervangende nieuwbouw gepleegd voor scholen…? Is er nu geld voor 
beschikbaar ja of nee? 

  

Antwoord: Er zijn in de begroting voldoende middelen opgenomen om de geplande nieuwbouwprojecten te kunnen realise-

ren. 

 
GBW-08   

Vraag: Pagina 14: U stelt “wij gebruiken de gemeentelijke grondexploitatie als middel om ruimtelijke doelstellingen (…) 
te verwezenlijken”. Graag een toelichting wat u hiermee bedoelt te zeggen. 

  

Antwoord: De Gemeente Westland voert selectief en gericht een actief grondbeleid. Dat is door de gemeenteraad vastge-

legd in de Nota Grondbeleid (2013). Dat houdt in, dat de gemeente om doelstellingen op het gebied van wonen, 

economie, natuur en groen, infrastructuur en maatschappelijke voorzieningen te verwezenlijken, kan kiezen 
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voor een actieve vorm van grondbeleid. Voor het project worden door de gemeente gronden verworven en ge-

schikt gemaakt voor de nieuwe ontwikkeling. Deze gronden zijn gedurende het project onderdeel van een  

 gemeentelijke grondexploitatie en zijn in de begroting terug te vinden onder de noemer bouwgrondexploitatie. 

 

 Naast het middel van de grondexploitaties kan de gemeente ervoor kiezen om projecten van derden te  

 faciliteren. Het is in die gevallen de particuliere exploitant die de grond verwerft en de grondexploitatie voert. De 

particuliere exploitant kan een bouwonderneming zijn, een projectontwikkelaar, maar ook een burger. De ge-

meente verhaalt in dat geval de kosten die het maakt via een anterieure overeenkomst of via een exploitatie-

plan. In de begroting valt dit terug te vinden onder de noemer faciliterende ontwikkelingen. Het selectief en ge-

richt voeren van een actief grondbeleid wil zeggen, dat we als gemeente, meer dan in het verleden, gemeente-

lijke doelstellingen willen realiseren met gebruik van het faciliterend grondbeleid. Via bestemmingsplannen en 

overeenkomsten met de initiatiefnemers kunnen we als gemeente blijven sturen in deze projecten. Bovendien 

zijn de risico’s van faciliterend grondbeleid over het algemeen kleiner dan bij actief grondbeleid. Er zijn echter 

ook redenen waarom de gemeente in bepaalde projecten toch actief grondbeleid voert. Dat kan bijvoorbeeld 

zijn omdat er geen private partijen zijn die het project willen oppakken of omdat een tijdige en integrale realisatie 

van het project gewenst is. In dat geval kan de gemeente, zoals dat in de begroting is aangegeven onder het 

kopje “Wonen” (blz. 14), de gemeentelijke grondexploitatie gebruikt worden als middel om ruimtelijke doelstel-

lingen te verwezenlijken. 
 

GBW-09   

Vraag: Pagina 20: Is er al iets meer bekend van de septembercirculaire 2019? Kunt u deze informatie met ons delen? 

  
Antwoord: Onlangs is een raadsinformatiebrief over de septembercirculaire verzonden. 

 
GBW-10   

Vraag: Pagina 23: Er is sprake van hogere verwerkings- en inzamelkosten en hogere belasting op de post ‘afvalinza-

meling’. Gaarne nadere toelichting en specificatie van de kostenstijgingen. 

  

Antwoord: De verwerkingskosten voor (rest)afval zijn de afgelopen jaren geïndexeerd en ruim 5% gestegen. Vooral de 

afvalstoffenheffing voor restafval is gestegen (verdubbeld). Daarnaast zijn de inzamelkosten in het nieuwe con-

tract zoals ingegaan in maart 2019 gestegen en is de hoeveelheid (rest)afval niet verminderd. Door de toename 

van de tarieven en het nog niet verminderen van de hoeveelheid ingezameld (rest)afval wordt deze kostenstij-

ging veroorzaakt. 

 

GBW-11   

Vraag: Pagina 25: Verschillende prognoses over de bevolkingsontwikkeling in Westland. Tussen de uitersten is sprake 

van 19.000 inwoners meer of minder in een tijdsbestek van 20 jaar! (Dan hebben we het over het huidige aantal 

inwoners van Naaldwijk – dat is nogal wat). Welke prognose neemt het college van B&W als uitgangspunt en 

waarom? 

  

Antwoord: In alle scenario’s is er sprake van bevolkingsgroei binnen de gemeente Westland. De mate op welke schaal 
groei mogelijk is en/of gefaciliteerd wordt, wordt in de loop van 2020 bepaald door de keuzes die raad en colle-

ge maken in de Omgevingsvisie. 

 

GBW-12  

Vraag: Pagina 26: Structureel € 200.000 per jaar voor ‘kaderstelling die ertoe moet leiden dat we de juiste woning op 
de juiste plek realiseren’. Graag nadere onderbouwing en concretisering van de ramingen die leiden tot deze 
nieuwe structurele uitgave. 

  

Antwoord: Om de geïntegreerde aanpak van wonen goed vorm te geven, is inhoudelijke kaderstelling noodzakelijk. In de 

omvangrijke woningbouwprogrammering moet structureel meer regie worden gevoerd om de juiste woning op 

de juiste plek te realiseren. Deze regierol wordt o.a. gevoed door de resultaten van het aangegeven onderzoek. 

Waarbij meer inzicht in de doelgroepen, de in te zetten instrumenten en de uitvoering van het omprogrammeren 

van bestaande afspraken en overeenkomsten ontstaat. Om deze regierol uit te kunnen voeren is formatie uit-

breiding nodig, die met deze middelen kan worden gerealiseerd. 
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GBW-13   

Vraag: Pagina 27: Worden de aanpassingen aan het evenemententerrein ook doorberekend aan de huurders, zodat dit 

kostendekkend kan(profijtbeginsel)? 

  

Antwoord: De kosten om de begaanbaarheid van het evenemententerrein te verbeteren worden niet doorberekend aan de 

toekomstige huurders. 

 

GBW-14   

Vraag: Graag nadere specificatie van de structurele subsidieverhoging voor Vitis ten behoeve van kwaliteitsverbete-

ring. En aan welke activiteiten in kader van kwaliteitsverbetering moeten wij dan denken? 

  

Antwoord: Vitis heeft bij de subsidieverlening 2018 een verhoging van haar subsidie ontvangen ten behoeve van de uit-

breiding, verbetering en structurele voortzetting van haar dienstverlening. Concreet betekende dit: uitbreiding 

coördinatie mantelzorg, budgetcoach, respijtzorg dementie en vrijwillige inzet, activiteitenkosten Vereeniging, 

uitbreiding communicatietaken en administratie mantelzorgcompliment. Tegelijkertijd is toentertijd aangekondigd 

dat verdere verbeteringen binnen de beschikbare subsidie zouden moeten plaatsvinden.  

 Deze structurele subsidieverhoging werd echter gedekt uit incidentele middelen. Dat is dit jaar recht gezet. 

 

GBW-15   

Vraag: Pagina 35: Hoe gaat de reclamebelasting ingevoerd worden, wat zal belast worden en wat wordt niet belast? 

Worden de sportclub hierin ontzien? 

  

Antwoord: Zie het antwoord op vraag WV-35. 

 

GBW-16  

Vraag: Pagina 36: U stelt dat grootste aandeel niet-woningen zich bevindt in de klasse tot € 250.000 WOZ-waarde. 

Kunt u aangeven in absolute getallen en in procenten van het totaal hoeveel garageboxen in de categorie niet-

woningen zijn ingedeeld. En wilt u een overzicht in decielen geven van de WOZ-waarden en lastenverzwaring 

van de categorie ‘niet-woningen’ in Westland? 

  

Antwoord: Er zijn ruim 1.000 garageboxen die in de heffing worden betrokken. Garageboxen worden gewaardeerd als 

woning. 

 In de verordening OZB die in december aan u wordt voorgelegd is een dergelijk overzicht opgenomen.  

 Kort samengevat betekent dit:  

- Voor eigenaren van niet-woningen geldt een stijging van ca. 22,5%.  

- Voor gebruikers van niet-woningen geldt een stijging van ca. 19% tot 25%. Hier geldt hoe hoger de WOZ-

waarde hoe hoger de stijging. 

- Voor eigenaren/gebruikers van niet-woningen geldt een stijging van ca.20% tot 23,5%. Hier geldt hoe ho-

ger de WOZ-waarde hoe hoger de stijging. 

- De gemiddelde lastenverzwaring is lager dan 25% omdat de rioolheffing minder stijgt (8%).  

 

GBW-17  

Vraag: Pagina 36: U berekent de stijging van de woonlasten op 9,91%. Dit betreft de stijging van de woonlasten voor 

woningeigenaren. Wat is de relatieve stijging van de woonlasten voor huurders? Vindt er wel een correctie 

plaats op basis van de waardeontwikkeling, waardoor de OZB toch kan stijgen voor huiseigenaren? 

  

Antwoord: Deze veronderstelling is niet juist. De stijging van de woonlasten met 9,91% betreft eigenaren én gebruikers 

(meerpersoonshuishouden) in een eigen woning met een gemiddelde WOZ-waarde én een gemiddelde waar-

destijging. De stijging van de woonlasten voor een eigenaar is circa 1,31% en de stijging van de woonlasten 

voor een huurder komt neer op circa 17,5%. Dit wordt met name veroorzaakt door de stijging van de tarieven 

van de afvalstoffenheffing met 25% die relatief sterker doorwerkt in de (lagere) woonlasten van een huurder. 

 Bij de jaarlijkse vaststelling van de OZB-tarieven vindt er een correctie plaats op basis van de waardeontwikke-

ling. Met deze aanpassing wordt beoogd de waardeontwikkelingen te neutraliseren. Dit betekent overigens niet 

automatisch een stijging van de OZB voor huiseigenaren, zoals door u is aangegeven.  
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GBW-18  

Vraag: Pagina 36: In de jaren 2022 en verder ramen wij een dekkingsbedrag van € 3,5 miljoen. Dit bedrag verwachten 

wij te realiseren door een hogere Rijksbijdrage en uitkomsten van de binnen het sociaal domein taakstellende 

herijkingsoperaties. Op pagina 37 en 38 staat hierover verder: De hogere Rijksbijdrage waar we van de provin-

ciaal toezichthouder rekening mee mogen houden is € 1,4 miljoen. Voor de herijking resteert dan een opgave 

van € 2,1 miljoen. Mag deze wijze van dekking wel of niet? Is voor  €1,4 miljoen wel toestemming en voor € 2,1 

miljoen niet? Vorig jaar is gemeente Westland door de provincie op de vingers getikt, lopen we door deze wijze 

van dekking wederom het risico om op de vingers getikt te worden? 

  

Antwoord: Taakstellingen in een begroting zijn toegestaan door de provinciaal toezichthouder, mits er voldaan wordt aan 

een aantal voorwaarden. In het geval van een taakstelling op het Sociaal domein zal de toezichthouder toetsen 

of er concrete maatregelen onder zijn gelegd.  

 
GBW-19   

Vraag: Pagina 37: Wordt het huis van de buurt nu gekoppeld aan de nieuwbouw van de school in Poeldijk? Zijn hier 

voldoende financiën voor gereserveerd? Hetzelfde voor Dalton, gekoppeld aan Hoge Bomen? Zal het proces 

hierdoor sneller of trager verlopen voor de vervangende nieuwbouw? 

  

Antwoord: Nee, de koppeling is er niet per definitie maar de projecten doorlopen een soortgelijk proces voor de planvor-

ming. De planvorming is er voor om met een financiële onderbouwing van de plannen te komen en ruimte te 

zoeken in de begroting voor het doen van de investeringen.  

 

GBW-20   

Vraag: Pagina 37: Wij verwachten dat uiterlijk met ingang van 2022 deze aanvullende bijdrage niet meer nodig is en 

daarom stellen wij voor om een bedrag van € 100.000 met in gang van 2022 te verlagen in onze meerjarenbe-

groting. Op basis waarvan verwacht het College dat deze aanvullende bijdrage niet meer nodig is? 

  

Antwoord: De aanvullende bijdrage aan de WOS is toegezegd tot en met 2021 in de veronderstelling dat de WOS na deze 

periode van steun weer zelfvoorzienend kan zijn qua inkomsten en uitgaven. 

 

GBW-21   

Vraag: Pagina 43: In de raming van openbare orde en veiligheid wordt er 3 ton minder uitgegeven? Klopt deze consta-

tering en wat is hier de reden voor? 

  

Antwoord: In 2019 is er een incidenteel budget beschikbaar gesteld in de begroting voor intensivering van de aanpak on-

dermijning en het opstellen van het nieuwe Westlands Veiligheidsbeleid. Dit budget komt vanwege het inciden-

tele karakter niet terug in de begroting van 2020. Vandaar het verschil. 

 

GBW-22   

Vraag: Pagina 51: De rijksvergoeding onderwijshuisvesting voor gemeenten en schoolbesturen is niet toereikend als 

gevolg van strengere bouweisen en stijgende bouwkosten. Wat wordt hieraan gedaan door het College? Be-

staat er een verwachting dat deze vergoeding evenals vergoedingen in het Sociaal domein worden verhoogd? 

Mag/kan hier al rekening mee gehouden worden in de (meerjaren-)begroting? Ofwel anticiperen à la Dekking 

Sociaal domein? 

  

Antwoord: Het gaat om een landelijk probleem. De VNG en de besturenbonden voor onderwijs hebben dit aangekaart bij 

de minister. Een oplossing op korte termijn is niet te verwachten. Er kan vooralsnog dus geen rekening worden 

gehouden met een hogere vergoeding. 

 

GBW-23   

Vraag: Pagina 55: In 2020 nemen de kosten voor musea incidenteel fors toe (€ 700.000) – gaarne toelichting. 

  

Antwoord: Het Historisch Archief Westland (HAW) beheert de overheidsarchieven (vanuit de wettelijke taak als archiefbe-

waarplaats) en particuliere archieven (vanuit historisch besef) van het Westland. Een deel van de collectie is 
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echter niet, niet goed of onvolledig ontsloten. De achterstand betreft ongeveer 1.476 m
1
 overheidsarchieven, 

met name die van de voormalige gemeenten van de gemeente Westland.  

 Als gevolg daarvan wordt ten aanzien van de overheidsarchieven niet voldaan aan de archiefwettelijke eisen 

van goede, geordende en toegankelijke staat. Ook kan het archief niet ter beschikking worden gesteld aan het 

publiek (zoals de recht- en bewijszoekende burger, de historische onderzoeker of andere belangstellende).  

 Het gaat om een wettelijke taak; de Archiefwet ’95 en de Interbestuurlijk Toezicht rapportage aan de Raad en 
de provincie zorgen op de indicator “Goede, geordende en toegankelijke staat” voor de overgebrachte archie-

ven voor een rode score als de achterstanden niet worden weggewerkt. 

 De incidentele toename van de kosten in taakveld 5.4 is noodzakelijk en wordt bepaald door de kosten van een 

4-jarig project om de achterstanden in de overgebrachte overheidsarchieven weg te kunnen werken. In de actu-

alisatie is de aanvraag al toegekend  
 

GBW-24   

Vraag: Pagina 55: Gaarne nadere specificatie van de post ‘media’. Dus graag een uitsplitsing en welk deel is verplicht 
in deze post? 

  

Antwoord:  

  

 De extra bijdrage aan de WOS is tot en met 2021 aan de WOS toegezegd en geraamd. Daarna houdt deze 

verplichting op. Het genoemde subsidiebedrag van € 2.069.820 bestaat uit € 2.015.720 bibliotheek en voor  

€ 54.100 WOS. De extra bijdrage aan de WOS is tot en met 2021 aan de WOS toegezegd. Daarna houdt deze 

verplichting op en is deze uitgave uit de meerjarenbegroting gehaald. De diverse uitgaven en inkomsten Vast-

goed en de kapitaallasten hangen samen met de panden die we hebben. 

 

GBW-25   

Vraag: Pagina 58: Personen met een bijstandsuitkering; Is dit per 1.000 inwoners? Dit staat namelijk niet bij dit over-

zicht aangegeven. 

  

Antwoord: Het betreft inderdaad het aantal bijstandsgerechtigden per 1.000 inwoners. 

  

GBW-26   

Vraag: Pagina 62: Gaarne inzage in de ontwikkeling van het totaal van baten en lasten in de begrotingen van Patijnen-

burg en Sociaal Kernteam Westland. 

  

Antwoord: In lijn met het antwoord op eerdere vragen van raadsfracties om financiële stukken van de deelnemingen/ ver-

bonden partijen te ontvangen, wordt verwezen naar de paragraaf Verbonden Partijen in de gemeentelijke be-

groting en jaarrekening en programmabegroting, waarin, overeenkomstig de door de raad en het BBV gestelde 

richtlijnen, de informatie opgenomen is over het financieel en maatschappelijk belang dat de gemeente ten aan-

zien van deze partijen heeft. 

 

GBW-27   

Vraag: Pagina 72 en 73: Op deze overzichten zijn wel de indicatoren van Westland vermeld maar niet van Nederland. 

Zijn deze nog niet bekend? 

  

Antwoord: Deze gegevens zijn niet opgenomen op de site www.waarstaatjegemeente.nl en daarom ook niet beschikbaar. 

 

GBW-28   

Vraag: Pagina 78: De loonkosten (kosten overhead) stijgen in 2020 fors als gevolg van versterken van de organisatie. 

De begroting bevat een aantal voorstellen voor versterken capaciteit (zoals bijvoorbeeld bij verkeer en vervoer –  

Specficatie taakveld 5.6 Media Begroot 2020 U Begroot 2020 I

Subsidie 2.069.872 0

Extra bijdrage WOS 100.000 0

Loonkosten 22.870 0

Diverse kosten Vastgoed 49.039 64.095

Kapitaallasten 79.945 0

Totaal 2.321.726 64.095
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 € 200.000 en cultuur € 60.000). Komen deze kosten bovenop de al sterk gestegen kosten overhead (loonkos-

ten) voor het versterken van de organisatie? 

  

Antwoord: De stijging van de loonkosten van ongeveer € 5 miljoen is ten opzichte van de primaire begroting 2019. De 

beschikbaar gestelde middelen in het Uitvoeringsprogramma 2019 (1
e
 begrotingswijziging 2019), maken dus 

geen deel uit van de loonkosten 2019 zoals weergegeven op pagina 78 van de begroting. Daarnaast heeft er 

ten opzichte van de begroting een verschuiving plaats gevonden van materiële kosten naar loonkosten en is er 

een toename door de cao-ontwikkeling. Verder bewegen de loonkosten in de overhead mee. 

In de beleidsprogramma’s nemen we alleen kosten op die betrekking hebben op het primaire proces. Dit zijn 

onder meer de in de vraag genoemde kosten voor de vormgeving van het cultuurbeleid en de personele capaci-

teit voor het thema Bereikbaarheid en Mobiliteit. Alle kosten die samenhangen met de sturing en ondersteuning 

van het primaire proces nemen we op in het taakveld ‘Overhead’ conform de definitie van het BBV. Overigens is 
de genoemde € 0,2 miljoen bij Bereikbaarheid en Mobiliteit een incidenteel budget in 2020. 

 

GBW-29    

Vraag: Pagina 79: Is strand parkeren ook vennootschapsbelastingplichtig? (30 letters.. 😉) 

  

Antwoord: Voor de vennootschapsbelasting is het gelegenheid geven tot parkeren een ondernemersactiviteit. Wanneer na 

aftrek van kosten jaarlijks een positief saldo ontstaat, moet Westland deze parkeerinkomsten meenemen in 

haar aangifte vennootschapsbelasting. Hier kan dan een VPB-last ontstaan van 25%. 

 

VVDW-01  

Vraag: Er schijnt een overschot te zitten in het leefbaarheidsfonds van € 400.000. Klopt dit?  

 

Antwoord: Het leefbaarheidsfond is niet in programmabegroting opgenomen. Deze vraag voor is voor de jaarrekening 

2019. 

 
VVDW-02   

Vraag: Om de begroting sluitend te krijgen is t.a.v. de voorjaarsnota een bezuiniging doorgevoerd door het vierde veld 

van HVW (nog) niet te realiseren. Hoe is het bedrag opgebouwd qua kosten? Realisatie van dit vierde veld zou 

worden gerealiseerd over een reeds bestaand voetbalveld, reeds voorzien van verlichting. (Na consensus tus-

sen de verenigingen). Gesproken wordt van een bedrag van € 1,8 miljoen?  Wij ontvangen graag een gedetail-

leerde opbouw van dit bedrag. 

 

Antwoord: De opbouw van het krediet van € 1,8 miljoen is als volgt: 
 Ombouwen veld 3 vv Naaldwijk van natuurgras naar kunstgras: € 897.000 

 Ombouwen huidig veld 5 vv Naaldwijk naar hockeyveld 4: € 759.000 

 Groenstructuur aanpassen: € 175.500 

 
VVDW-03  

Vraag: Pagina 45 Is MRDH geen verbonden partij in dit beleidsprogramma? In de tekst wordt die toch meerdere malen 

genoemd (light rail, fietspaden etc.). Ook op pagina 116 wordt beleidsprogramma Vervoer niet genoemd, wel 

Economie, programma 3. 

  

Antwoord: Bij het opstellen van het beleidsprogramma Bereikbaar Westland (verkeer en vervoer) is rekening gehouden 

met de het beleidsprogramma van de MRDH dat bestuurlijk vastgelegd is in de Uitvoering Agenda Bereikbaar-

heid. Het is in samenwerking met de MRDH tot stand is gekomen. Westland neemt samen met 22 andere ge-

meenten en de PZH deel aan de MRDH (gemeenschappelijke regeling). Een aantal maatregelen zijn vanuit de 

MRDH subsidiabel. 

 
VVDW-04  

Vraag: Pagina 55: Waarom gaat post 5.4 Musea met 91% omhoog zonder dat er in de tekst een woord aan wordt  

gewijd? 
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Antwoord: In 2018 heeft een inventarisatie van de status van de archieven in de archiefbewaarplaats uitgewezen dat een 

deel van de overheidsarchieven niet, niet goed of onvolledig geschoond, geordend en ontsloten is. De post mu-

sea gaat incidenteel omhoog om de achterstanden in de overgebrachte archieven van de voormalige gemeen-

ten van de gemeente Westland weg te kunnen werken. Dit is in een schrijven van 8 juli 2019 (doc.nr. 19-

0123328) over het archief- en informatiebeheer aan de Raad aangekondigd en had in de begroting 2020 – 2023 

toegelicht moeten worden.  

 
VVDW-05  

Vraag: Pagina 84: Waarom is afhandeling bezwaar gedaald van 71% naar 45% in 2018 en hoe denkt men te realiseren  

 dat het stijgt naar 98%? 

  

Antwoord: De daling is voornamelijk veroorzaakt door een toename van bezwaarschriften ingediend door no-cure-no pay 

bureaus. Deze bezwaren vragen om extra inzet en goede voorbereidingen aan de voorkant. Deze inspanningen 

hebben er wel toe geleid dat op 31 december 2018 90% van de bezwaren was afgedaan. In 2019 zijn er we-

derom veel bezwaren ingediend door no-cure-no pay bureaus. Door een gewijzigde aanpak is op 1 oktober 

2019 circa 80% van de bezwaarschriften afgedaan. De gestelde prestatienorm van 98% (voor 1 oktober 2019) 

is in 2019 niet gerealiseerd. Vanaf 2020 wordt met voorrang ingezet op een directe afhandeling van de bewaar-

schriften van no-cure-no pay bureaus, waardoor deze eerder zullen zijn afgedaan. 

 

VVDW-06   

Vraag: Pagina 96: fluctuatie baten vooral door bouwgrondexploitatie (2020-2021-2022) € 20 miljoen lager, daarna weer 
20 miljoen hoger, maar vaste schulden fluctueren ook (tussen 2020 en 2022 hoog maar daarvoor en daarna la-

ger. Oorzaak? 

 
Antwoord: De ontwikkeling van de schuldpositie wordt in feite door mutaties in de volgende onderdelen bepaald: 

- Ontwikkeling grondexploitatie 

- Reservepositie (inclusief voorzieningen) 

- Investeringen 

- Kasstromen exploitatie 

- Leningenportefeuille 

 De verkoopopbrengsten van gronden verschillen van jaar tot jaar. De verkoopopbrengsten leiden tot een lagere 

financieringsbehoefte. Dit heeft een voordelig effect op de schuldpositie. Daarnaast heeft ook het geraamde 

verloop van de reservepositie (inclusief voorzieningen) eveneens effect op de schuldpositie. Een afname van de 

reservepositie heeft een nadelig effect op de schuld en vice versa. In het gepresenteerde model gaan wij voor 

wat betreft het investeringsvolume uit van een gemiddeld jaarlijks investeringsvolume € 32,3 miljoen  

(zie pag. 106).  

 

VVDW-07   

Vraag: Pagina 106, onder de tabel: afname schuld 2020-2022 is onjuist, is toename met € 5 miljoen (2020-2023 is wel 

afname schuld met € 21 miljoen) 
  

Antwoord: Klopt, er staat per abuis 2020-2022 in plaats van 2020-2023. 

 

VVDW-08  

Vraag: Pagina 111: Hoe verhoudt de grafiek op pagina 111 zich tot de grafiek op pagina 73? Daar stijgen de inhuurkos-

ten... 

  

Antwoord: Het zijn twee verschillende indicatoren. De indicator op bladzijde 73 is de verplichte indicator op basis van de 

BBV-definitie. De percentages op bladzijde 111 is de indicator die met de raad is afgesproken over de norm van 

de inhuur. 

 

VVDW-09  

Vraag: Pagina 113 Par. 5.7: Bij samenwerking met ketenpartners/verbonden partijen wordt schriftelijk gevraagd hoe zij 

met privacy omgaan en daarna zo nodig overleg. Dat moet toch gevraagd worden vóór je gaat samenwerken? 
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En het geldt niet alleen voor privacy maar ook voor informatiebeveiliging. Ook daarover vooraf  "garan-

ties"/afspraken. 

 

Antwoord: Voorafgaand bij nieuwe samenwerking worden er schriftelijke afspraken gemaakt m.b.t. privacy en informatie-

beveiliging. Voor alle bestaande ketenpartners geldt dat al afspraken gemaakt zijn, maar door de veranderingen 

in de regelgeving is een toets noodzakelijk om te zien of er nieuwe afspraken gemaakt moeten worden in het 

kader van privacy en informatiebeveiliging. 

 

VVDW-10  

Vraag: Zie ook pagina 114 onderaan: maatregel 3: in 2019 scherper inrichten besluitvormings- en verantwoordingspro-

cessen. Daar hoort bovenstaande dus ook bij pagina 127: Patijnenburg: is er echt slechts € 100 gestort aan ka-

pitaal? 

  

Antwoord: Het geplaatste (en gestorte) kapitaal in Patijnenburg is inderdaad € 100. Daarmee is de gemeente 100% eige-

naar van Patijnenburg B.V.. Het totale verwachte eigen vermogen van Patijnenburg zal eind 2020 meer dan  

€ 3,5 miljoen bedragen, waardoor de onderneming voldoende eigen vermogen heeft om eventuele tegenslagen 

op te vangen. Daarnaast is de gemeente als 100% eigenaar verantwoordelijk voor eventuele tekorten die de 

onderneming zelf niet zou kunnen opvangen. 

 
D66-W-01  

Vraag: Hoofdstuk 2 - Financiële hoofdlijnen, B. Exogeen en onontkoombare ontwikkelingen, 2.Onderwijs 

 Uit een inspectie blijkt dat een groot aantal gymnastiektoestellen in de gemeentelijke sporthallen aan vervan-

ging toe is (pagina 23). 

 Is er ooit een afweging gemaakt, en zo ja wat is daarvan de uitkomst geweest, tussen het als gemeente blijvend 

optreden als exploitant/eigenaar van sporthallen en het definitief en volledig afstoten naar een marktpartij? 

  

Antwoord: In de kadernota Sport (2008) en de deelnota sportaccommodatiebeleid (2010) is bepaald dat de gemeente een 

faciliterende rol speelt richting de sport. Dat brengt met zich mee dat het op afstand zetten van de exploitatie 

van sporthallen wenselijk is. Dit heeft ertoe geleid dat thans geen enkele sporthal in het Westland nog door de 

gemeente wordt geëxploiteerd. Het eigendom van enkele sporthallen rust nog wel bij de gemeente (Wielepet, 

De Pijl, Westlandhal en Vreeloo). Overdracht van eigendom blijkt in deze gevallen niet mogelijk. Dit omdat de 

betreffende sporthallen door een zeer grote variëteit aan sportverenigingen wordt gebruikt hetgeen de vorming 

van een adequaat bestuur belemmerd. Kleine verenigingen afzonderlijk hebben onvoldoende bestuurskracht en 

evenmin de ambitie om een gehele sporthal ook voor andere verenigingen te exploiteren. 

 
D66-W-02  

Vraag: Hoofdstuk 2 - Financiële hoofdlijnen, C. Keuzes binnen het WestlandProgramma, 1.Goed toeven,   

 1.8 Visievorming Centrum Naaldwijk:  

 De gemeente ontwikkelt een ruimtelijke visie op de ontwikkeling van het centrum van Naaldwijk. Onderdeel van 

de centrumvisie vormen Westland Theater De Naald, de supermarkt en het parkeren van auto's en fietsen  

 (pagina 28).  

 Maken het centrale busstation van de gemeente Westland en de door het college overgenomen motie dat er 

een aanzienlijke openbaar groenvoorziening in het centrum van Naaldwijk opgenomen wordt in de gebiedsvisie 

(D66-motie 45, 8 november 2016) integraal onderdeel uit van deze komende ruimtelijke visie? 

  

Antwoord: De specifieke afbakening van ‘centrum van Naaldwijk’ heeft nog niet plaatsgevonden. Er zal integraal worden 

gekeken naar het centrum van Naaldwijk. Het busstation maakt onderdeel van het centrum. Verder zal er ge-

zocht worden naar een definitieve plek voor groenvoorziening, zoals in de motie om verzocht. 

 
D66-W-03   

Vraag: Hoofdstuk 2 - Financiële hoofdlijnen, C. Keuzes binnen het WestlandProgramma, 3.Welvarend Westland Ener-

gie:  

 Het college streeft naar een energieneutraal Westland in 2040. Wettelijk moet uiterlijk in 2050 95% CO2-

reductie (onontkoombaar) gerealiseerd zijn. (pagina 32) . 

 Hoeveel CO2-reductie heeft Westland inmiddels al gerealiseerd? 
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Antwoord: In de doelstellingen van het Rijk, wordt over een CO2-besparing gesproken van 95% ten opzichte van 1990. 

Cijfers van 1990 zijn echter (op niveaus van gemeenten) onvoldoende aanwezig. Wel kunnen we vergelijkingen 

maken met 2010. 

 De Westlandse uitstoot van CO2 in 2017 lag op 2.595.266 ton CO2. In 2010 was de uitstoot 2.922.261 ton. Dit 

is een teruggang van 11%. Grootste vorderingen zijn gemaakt bij de glastuinbouw. Bijgevoegd is een overzicht 

van de CO2 uitstoot voor Westland. 

 

D66-W-04  

Vraag: Hoofdstuk 2 - Financiële hoofdlijnen,  C. Keuzes binnen het WestlandProgramma, 3.Welvarend Westland,  

 Bereikbaarheid, 3.1 Aanleg twee metropolitane fietspaden:  

 Het college wil op korte termijn de in Westland gelegen gedeelten realiseren van twee metropolitane snelfiets-

paden. De MRDH neemt 70% voor haar rekening, wat de kosten voor Westland beperkt tot € 1,5 miljoen.  
Mogelijk valt dit lager uit door een bijdrage van de provincie. (pagina 33). 

 Mocht de bijdrage van Westland lager uitvallen, wordt het overblijvende bedrag dan in de algemene middelen 

gestort of blijft het beschikbaar voor infrastructurele maatregelen om het fietsen te bevorderen, bijvoorbeeld het 

opknappen van de fietspaden tussen de Westlandse dorpen? 

  

Antwoord: Mocht de bijdrage van Westland die gedekt wordt uit de reserve regionale verkeersprojecten lager uitvallen dan 

blijft het overblijvende bedrag in deze reserve beschikbaar. De keuze waar dit overblijvende bedrag aan be-

steed kan worden, wordt bij de voorjaarsnota gemaakt.  

 
D66-W-05  

Vraag: Hoofdstuk 2 - Financiële hoofdlijnen, D. Dekkingsvoorstel, 5.Overige uitgaven (oud voor nieuw), 5.6 Raads- en 

griffiebudget:  

 Het college stelt voor om een jaarlijkse besparing van € 50.000 te ramen op de voor de raad beschikbare bud-

getten. (pagina 37). 

 Waar ziet de griffier mogelijkheden om een dergelijk bedrag te besparen, gelet op de door de raad gewenste 

'griffie 3.0' en rekening houdend met de functie van de raad als kaderstellende, vertegenwoordigend en contro-

lerend bestuursorgaan? 

  

Antwoord: In overleg met de griffier kan deze besparing worden gevonden in de formatie van de griffie. In de formatie is al 

geruime tijd de vacature van communicatieadviseur van 1 fte niet ingevuld. De communicatietaken worden ge-

durende deze periode uitgevoerd door met name de commissiegriffier Ruimte, dit in afwachting van een nog op 

te stellen communicatieplan. Vooruitlopend op dit communicatieplan en op basis van voortschrijdend inzicht 

wordt ingeschat dat volledige invulling van de vacature van 1 fte niet nodig zal zijn, maar dat voorlopig kan wor-

den volstaan met 0,5 fte. In die zin kan het bedrag dat in de formatie vrij komt (± € 50.000) worden aangewend 
om het besparingsbedrag in te vullen.   

 

D66-W-06  

Vraag: Hoofdstuk 2 - Financiële hoofdlijnen, D. Dekkingsvoorstel, 5.Overige uitgaven (oud voor nieuw), 5.8 Openbare 

orde en veiligheid: Het college verwacht door efficiënter om te gaan met de beschikbare budgetten voor open-

bare orde en veiligheid jaarlijks een bedrag van € 25.000 te kunnen besparen. (pagina 37) Voor de inspannin-

gen rond de aanpak van ondermijnende criminaliteit volstaat voor nu het huidige gevraagde structurele budget 

van € 0,15 miljoen (€ 15.000), maar de toekomst moet duidelijk maken of dit toereikend is (pagina 27).  

 Aan welke efficiëntie verhogende maatregelen wordt hier gedacht en hoe verhoudt deze bezuiniging zich met 

de verwachting van het college dat het huidige budget voor de bestrijding van ondermijning waarschijnlijk niet 

toereikend zal zijn? 

  

Antwoord: De efficiëntie verhogende maatregelen worden gezocht in de overige posten in het veiligheidsdomein. Het is 

een aanscherping van het budget op diverse kleine posten in de begroting. De ervaringen uit het verleden laten 

zien dat dit mogelijk is omdat er een dergelijk bedrag over het algemeen wordt overgehouden. Van de aanpak 

van ondermijning is het niet ondenkbaar dat hier te zijner tijd aanvullend budget noodzakelijk is. 

 
 

tel:2595266
tel:2922261
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D66-W-07  

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.2 Verkeer, vervoer en waterstaat, Wat gaan we daarvoor doen? 

  Het college wil het gebruik van andere modaliteiten dan de auto, zoals de fiets en het openbaar vervoer stimu-

leren (pagina 44, punt 4). 

 Op welke manier en voor welk bedrag wordt het gebruik van andere modaliteiten gestimuleerd? 

  

Antwoord: Stimuleren Openbaar vervoer 

- Verkenning lightrail in Westland en verbeteren OV verbindingen tussen Den Haag en Westland samen met 

  Den Haag, MRDH, PZH en Maassluis € 120.000. 

- Onderzoeken en realiseren doorstromingsmaatregelen bij kruispunten op de centrale as samen met MRDH en 

  PZH € 150.000. 

- Verbeteren haltevoorzieningen en fiets parkeren € 200.000.  
- Pilot met maatwerkvervoer first/last mile aanvullend op bestaande openbaar vervoer € 100.000.  
- Opstellen mobiliteitsplan gemeente Westland € 50.000. 

- Opstellen mobiliteitsplan per bedrijventerrein samen met de MRDH € 25.000. 
 

Stimuleren Fiets 

- Pilot Biesieklette in Naaldwijk aan de Verdilaan € 50.000. 

- Realiseren 2 metropolitane fietspaden Naaldwijk/Den Haag CS en Naaldwijk/Rotterdam CS € 500.000. 
- Opstellen beleidsplan fiets € 60.000. 
- Opstellen mobiliteitsplan gemeente Westland € 50.000. 
- Opstellen mobiliteitsplan per bedrijventerrein € 25.000. 

 
D66-W-08  

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.2 Verkeer, vervoer en waterstaat, Wat gaan we daarvoor doen?  

 Het college wil nieuwe technologische mogelijkheden in het verkeer en op de weg inzetten en pilotprojecten op 

dit gebied uitvoeren (pagina 44, punt 5). 

 Welke nieuwe technologische mogelijkheden en pilotprojecten worden er bedoeld tegen welk bedrag? 

  

Antwoord: Pilot Connected Transport. Alle verkeerslichten van de PZH in Westland worden in 2019 en 2020 smart ge-

maakt (IVRI) en onderling gekoppeld. 3 vrachtwagen die met adaptive cruise control buiten de spits onderling 

gekoppeld worden krijgen bij de kruispunten groen. Hierdoor wordt de doorstroming verbeterd en daalt het 

brandstofverbruik en de emissie met 10 a 15% (€ 100.000). 
 

Pilot met datadelen bedrijven waardoor de beladingsgraad met 10 a 20% verder verhoogd kan gaan worden 

( €100.000).  

 
D66-W-09  

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.2 Verkeer, vervoer en waterstaat, Externe ontwikkelingen / risico's:  

 Het college volgt de landelijke ontwikkelingen naar aanleiding van de uitspraak van de Raad van State inzake 

het Programma Aanpak Stikstof (PAS) 2015-2021. (pagina 45).  

 Onafhankelijk van de landelijke ontwikkelingen zijn er ook gemeenten die eigen maatregelen nemen om zaken 

als woningbouw en infrastructuur te regelen, zoals Apeldoorn
1
1.  

 Heeft het college overwogen om als gemeente zelfstandig een actieplan te maken en lokale maatregelen te 

nemen om de Westlandse economie en woningbouw op de rails te houden? Zo ja, welke maatregelen gaan er 

deel uitmaken van dit actieplan? 

  

Antwoord: Gemeente Westland toetst alle nieuwe (grote) aanvragen volgens de nieuwe door het Rijk gegeven Aeriusbere-

kening. Daarbij hanteert de gemeente de vastgestelde landelijke norm ‘niet meer dan 0,00 μ/ha. meer stikstof’. 
Vergeven vergunningen / projecten (van voor de uitspraak van Raad van State) zijn reeds vergeven en kunnen 

niet zonder consequenties teruggedraaid worden. 

                                                 
1
  https://www.apeldoorn.nl/ter/Actueel/2019/juli/Gemeente-onderzoekt-gevolgen-landelijk-stikstof-besluit-voor-Apeldoorn.html 

 

https://www.apeldoorn.nl/ter/Actueel/2019/juli/Gemeente-onderzoekt-gevolgen-landelijk-stikstof-besluit-voor-Apeldoorn.html
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 Kleine (nieuwe) aanvragen, zoals dakkappellen, worden niet getoetst. Westland heeft geen eigen aanpak en 

 wacht op duidelijkheid vanuit het Rijk. 

 Een uitgebreider plan van aanpak volgt eind dit jaar. 

 
D66-W-10   

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.3 Economie, Wat willen we bereiken?  

 Al vele jaren staat het behoud van voldoende (fysieke) ruimte voor de glastuinbouw in begrotingen en college-

programma's. (pagina 46, punt 3)  

 Hoeveel hectares duurzame glastuinbouw zijn er op dit moment volgens de vigerende bestemmingsplannen 

beschikbaar en hoeveel wordt er daadwerkelijk voor deze bestemming gebruikt? 

  

Antwoord: Het totale als duurzaam glastuinbouw bestemde gebied bedraagt ca 5.000 hectare (Bruto), waarvan 4.250 

hectare (netto) is ingericht voor glastuinbouw. Binnen dit gebied bereidt het college de volgende onttrekkingen 

voor: Erasmusweg Wateringen (30 ha woningbouw), Driesprong Kwintsheul (10 ha woningbouw) en Heenweg 

(3 ha woningbouw), Bovendijk Kwintsheul (5 ha bedrijventerrein) en wordt het gebied Monnikenlaan (48 ha) niet 

meer als duurzaam beschouwd. Binnen de resterende ca. 4.150 ha. staan ca. 1.500 agrarische dienstwoningen 

(á 1.000 m2) waardoor er ca. 150 ha. niet voor productie in gebruik is. Van de resterende 4.000 ha. wordt ca. 

2.705 hectare (jan. 2019) gebruikt t.b.v. productieareaal (kassen+bedrijfsgebouwen). De overige ruimte (ca. 

1.300 ha) is voornamelijk in ondersteunend gebruik t.b.v. bassins, ontsluiting/voorterrein, tuinderslanen, water-

gangen, groenstroken, bermen, etc. Ongeveer 100 hectare is braakliggend: deels speculatief (wachtend op wo-

ningbouw), deels ter voorbereiding van schaalvergroting of herstructurering. Ook wordt zeer waarschijnlijk meer 

dan 100 hectare strijdig t.b.v. het privégenot gebruikt. 

 

D66-W-11   

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.3 Economie, Wat gaan we daarvoor doen?  

 In het kader van nadrukkelijk aandacht besteden aan ons brede economische cluster bij de ontwikkeling van 

kennis en innovatie (technisch en sociaal) is de verdere ontwikkeling van World Horti Center (WHC) en Green-

port Horti Campus (GHC) een belangrijk speerpunt. (pagina 47, punt 3).  

 De ontwikkeling van het WHC en GHC zijn inderdaad belangrijke speerpunten voor de ontwikkeling van kennis 

en innovatie. Echter in het programma wordt geen kaderstellende beleidsnota vermeld hoe deze ontwikkeling 

moet worden bewerkstelligd terwijl de geraamde kosten voor economische ontwikkeling in 2020 en daarna zijn 

gehalveerd ten opzichte van 2019. Wat is er beleidsmatig en financieel nodig voor de verdere ontwikkeling van 

WHC en GHC en welke ontwikkelingen en uitgaven zijn er vervolgens specifiek in 2020 voorzien? 

  

Antwoord: Het WHC en GHC zijn belangrijke speerpunten voor 2020 en wordt meegenomen in het uitvoeringsprogramma 

2020. Wat beleidsmatig en financieel nodig is –specifiek in 2020- zal in dat kader worden uitgewerkt.  

  
D66-W-12  

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.3 Economie, Wat gaan we daarvoor doen? 

  In het kader van een sterke Westlandse economie blijft het college inzetten op het actief handhaven van het 

strijdig gebruik van agrarische glastuinbouwgronden en het strijdig gebruik van bedrijventerreinen (pagina 47, 

punt 4 en 5). 

 Hoeveel handhavingsdossiers op het gebied van glastuinbouwgronden en bedrijventerreinen staan er op dit 

moment nog open en hoeveel daarvan wil het college er in 2020 hebben afgerond? 

  

Antwoord: Hiervoor verwijzen wij naar het jaarplan VTH en de rapportage VTH..  

  
D66-W-13  
Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.4 Onderwijs, Externe ontwikkelingen / risico's:  

 Alle externe ontwikkelingen en risico's hebben betrekking op onderwijshuisvesting: de rijksvergoeding is niet 

toereikend, gemeenten worden verantwoordelijk voor renovatie van schoolgebouwen, de groei van het aantal 

kinderen in Westland zorgt voor een toenemende ruimtebehoefte en er is extra druk op de capaciteit van kin-

deropvanglocaties door verhoging van het aantal uren voorschoolse en vroegschoolse educatie (pagina 51).  
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 Hoewel de capaciteit van de Westlandse onderwijshuisvesting en het onderhoud daarvan door alle externe 

ontwikkelingen als risico wordt aangeduid, wordt er in de begroting aangegeven dat de geraamde kosten voor 

onderwijshuisvesting in 2020 lager zullen zijn dan 2019 en de verwachting is dat deze na 2021 met slechts  

 € 100.000 per jaar zullen stijgen. Zijn er plannen om de genoemde risico's voor de onderwijshuisvesting te on-

dervangen en is gezien de risico's een hogere raming van de kosten in de toekomst niet gepaster? 

  

Antwoord: De schoolbesturen zijn verantwoordelijk voor het onderhoud. Zij ontvangen de middelen hiervoor rechtstreeks 

van het Rijk. Wij zijn al enige tijd in gesprek met de schoolbesturen om d.m.v. een planmatige aanpak en sa-

menwerking de onderhoudsrisico’s te ondervangen. Voor onderhoud zijn geen middelen opgenomen omdat dit 

geen verantwoordelijkheid van de gemeente is. Het onderhoudsrisico voor de schoolbesturen is benoemd om-

dat dit op langere termijn gevolgen voor de kwaliteit van het onderwijs en onderwijshuisvesting kan hebben. 

VNG en besturenbonden voor onderwijs zijn in gesprek met de minister over de tekortschietende rijksvergoe-

ding. Wij wachten de uitkomsten hiervan af. De gemeente is verantwoordelijk voor nieuwbouw. In de begroting 

zijn voldoende middelen opgenomen om de geplande nieuwbouwprojecten waar de gemeente verantwoordelijk 

voor is te kunnen realiseren.  

 

D66-W-14  

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.5 Sport, cultuur en recreatie, Wat gaan we daarvoor doen?  

 Het college wil de sportdeelname van kwetsbare groepen zoals ouderen en gehandicapten gaan stimuleren 

(pagina. 54, punt 1)  

 Op welke manier wordt de sportdeelname concreet gestimuleerd, terwijl het bedrag voor 'sportbeleid en acti-

vering' nauwelijks wordt verhoogd? 

  

Antwoord: Op dit gebied lopen tal van initiatieven. Denk daarbij aan de beweegcoach die mensen met een beperking be-

geleidt richting een sportvereniging of het project Sportkanjers waarbij een pedagogisch veilig sportklimaat 

wordt geschept voor kinderen die zich sociaal of motorisch nog beter kunnen ontwikkelen. Daarnaast wordt in 

regionaal verband samengewerkt om de sportdeelname voor mensen met een beperking te vergoten, In regio-

verband is de intentieverklaring Inclusief Sporten en Bewegen Haaglanden ondertekend. Naar verwachting zal  

in de nabije toekomst een sportakkoord worden afgesloten waarbij extra aandacht is voor kwetsbare groepen 

als ouderen. 

  

D66-W-15   

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.6 Sociaal domein, Prestatie-indicatoren 

 In de prestatie-indicator 'Banen' is te zien dat het aantal banen in Nederland sinds 2014 is toegenomen, terwijl 

in Westland de laatste jaren een daling is te zien. (pagina 56). 

 Heeft het college een verklaring voor de daling van het aantal banen in Westland? 

  

Antwoord: Het CBS heeft becijferd dat in 2011 7.755 mensen regelmatig werkzaam waren in de glastuinbouw in de West-

landse en Delftse regio. Dat aantal daalde de jaren daarna gestaag, naar 6.490 mensen vorig jaar.  

 Een verklaring moet worden gezocht in schaalvergroting en het feit dat steeds meer bedrijven machines en 

robots inzetten. Ook zijn de afgelopen jaren flink wat glastuinbouwbedrijven verdwenen.  

 De behoefte aan werknemers met een high-tech en mid-tech opleiding en relevante werkervaring neemt echter 

sterk toe en veel high-tech tuinbouwbedrijven hebben moeite om hun vacatures te vullen. Door interne bedrijfs-

opleidingen, internationaal talent en een betere aansluiting met het onderwijs zal mogelijk het aantal banen in 

de komende jaren weer toenemen. 

 
D66-W-16  

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.6 Sociaal domein, Prestatie-indicatoren  

 In de prestatie-indicator 'Werkloze jongeren' is te zien dat in Westland en in Nederland als geheel het aantal 

werkloze jongeren stijgt. (pagina 57). Heeft het college er een verklaring voor dat juist in een economisch be-

drijvige gemeente als Westland is het aantal werkloze jongeren al sinds 2011 toeneemt en zijn er al cijfers van 

na 2015? 
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Antwoord: Er zijn geen gegevens bekend van 2015 maar de cijfers vanaf 3e kwartaal 2017 tot nu (2019) laten zien dat een 

stijging heeft plaatsgevonden van het aantal jongeren zonder werk tot in 2018 naar bijna 350 en er vanaf dit jaar 

een dalende trend zichtbaar is. In mei 2019 zijn er 261 werkloze jongeren  jonger dan 27 jaar ingeschreven als 

werkzoekend zonder dienstverband.  

 De verklaring van deze daling zal een combinatie zijn van o.a. aantrekkende economie, krapte op de arbeids-

markt & sluitende aanpak verder geprofessionaliseerd voor VSO-Pro doelgroep.  

 
D66-W-17  
Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.6 Sociaal domein, Prestatie-indicatoren  

 Het college wil samen met scholen en Patijnenburg een sluitende aanpak voor schoolverlaters van het praktijk- 

en voortgezet speciaal onderwijs realiseren (pagina 60, punt 6)  

 Wat is er verkeerd gegaan met de huidige aanpak voor schoolverlaters dat er nog steeds schoolverlaters zijn en 

om hoeveel jongeren gaat het?  

 

Antwoord: Er zullen  altijd schoolverlaters zijn. Geprobeerd wordt deze groep zo klein mogelijk te houden. De gemeentelij-

ke taken rondom schoolverlaters zijn uitgebreid bij het ingaan van de participatiewet in 2015 waarmee het orga-

niseren van een sluitende aanpak voor schoolverlaters van het praktijk- en voortgezet speciaal onderwijs een 

wettelijke taak van de gemeente geworden. Voorheen werd deze groep schoolverlaters door het UWV gehol-

pen. Om te voorkomen dat deze kwetsbare jongeren bij het schoolverlaten tussen wal en schip vallen en on-

zichtbaar worden, is er een sluitende aanpak nodig waarbij schoolverlaters via een warme overdracht uitstro-

men naar werk, dagbesteding vervolgonderwijs MBO Entree. Dit met ondersteuning van Patijnenburg, Wmo en 

het MBO. Deze sluitende aanpak is in de voorliggende jaren vormgegeven en heeft blijvende aandacht op ont-

wikkelingen.  

 

                     Aantal schooljaar 17/18 

 Totaal:  55 schoolverlaters van Pro/VSO onderwijs, waarvan 18 uitgestroomd naar werk, 19 naar dagbesteding 

en 15 naar het MBO Entree onderwijs. Drie schoolverlaters zijn gestart met ander onderwijs. De schoolverlaters 

worden na uitstroom langdurig gemonitord om uitval te voorkomen. Jaarlijks rapporteren we over de resultaten 

en aanpak in het jaarverslag Leerplicht /RMC. 

 

D66-W-18   

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.7 Volksgezondheid en milieu, Wat gaan we daarvoor doen?  

 Het college wil meer Westlanders gaan informeren over hoe zij gezond kunnen leven en het goede voorbeeld 

(aan jongeren) in hun omgeving doorgeven. (pagina 64, punt 1)  

 Het bedrag voor 'volksgezondheid' wordt in 2020 verlaagd, dus hoe wordt deze informatiecampagne gefinan-

cierd? 

  

Antwoord: Wij werken hierin nauw samen met Vitis Welzijn, GGD en JGZ. Zij hebben deze taak in hun primaire opdracht. 

Op dit moment wordt er al volop met diverse activiteiten aan de slag gegaan. Denk hierbij aan: 

- Gezonde school 

 - Rookvrij (Rookvrijschoolterrein voorbereiden op de komende wet) 

 - Gezonde kantine 

 - Educatief  

 - Bewegend leren (innovatiefonds, samenwerkende partners, scholen die meedoen worden nu ambassadeurs 

  voor dit onderwerp om het ook naar andere scholen uit te rollen) 

 - Scholen vragen zelf allerlei landelijke subsidies aan in samenwerking met GGD.  

 

 Sportverenigingen; 

 - Gezonde Sportkantines (hiervoor zijn GGD, JGZ en Vitis Welzijn ook met deze partijen in gesprek om dit  

  initiatief te realiseren) 

  
D66-W-19  

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.7 Volksgezondheid en milieu, Wat mag het kosten?  

 Met ingang van 2020 is de raming voor 7.2. Riolering structureel met € 1 miljoen per jaar verhoogd (pagina 65).  

 Wat is de reden van deze verhoging en waar gaat het geld aan worden besteed? 
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Antwoord: De meeropbrengst die is verkregen door de stijging van de rioolheffing wordt besteed aan het rioleringsdoel 

zoals opgenomen in het Beheerkader Afvalwater, hemelwater en grondwater 2018-2022. Aanvullende toelich-

ting: via de rioolheffing geïnd geld moet altijd voor het rioleringsdoel worden aangewend. 

 
D66-W-20  
Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.8 Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing, Wat willen we 

bereiken?  

 Het college wil een passend woningaanbod dat aansluit bij de behoefte van nu en in de toekomst. (pagina 66, 

punt 3). 

 Hoeveel woningen van welk type (sociale huur, sociale koop, midden huur e.d.) zijn er in voorbereiding en hoe-

veel daarvan gaan er in 2020 worden opgeleverd? 

  

Antwoord: Deze vraag is middels Toezegging TZ053EFO (gegevensverstrekking aan de Provincie inzake gesplitste wo-

ningbouwrealisatie) aan de commissie EFO d.d. 9 oktober 2019 beantwoord. 

 

 Totaal zijn er circa 7.000 woningen in voorbereiding, volgens de huidige planning worden daarvan circa 1.000 

woningen in 2020 opgeleverd. De verwachting is echter dat een deel van deze 1.000 woningen naar achter 

wordt doorgeschoven door het “boeggolfeffect”. Het boeggolfeffect houdt in dat in de komende jaren de ver-

wachte woningbouwproductie hoog is en dat deze in de navolgende jaren afzwakt. Ervaring leert echter dat de 

planning vaak uitloopt of naar achter schuift. 

   

Woningen naar type in het jaar 2020  

Som van Sociale huur < €720 (door een toegelaten instelling)
2
 86 

Som van Goedkope huur < €720 (n.t.i.)3
 20 

Som van Middeldure huur 90 

Som van Dure huur - 

Som van Goedkope koop 65 

Som van Middeldure koop (MK1) 135 

Som van Middeldure koop (MK2) 152 

Som van Dure koop 393 

Som van Extra duur 95 

 
D66-W-21  

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.8 Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing, Wat gaan we 

daarvoor doen?  

 Samen met de provincie wil het college een uitvoeringsorganisatie voor de bodem-beheertaken inrichten? (pa-

gina 68, punt 7)  

 Vrijwel alle begrotingsposten in dit taakveld worden in 2020 verlaagd, dus waar wordt deze uitvoeringsorganisa-

tie uit betaald?  

 

Antwoord: Momenteel wordt in samenwerking met de provincie Zuid-Holland, andere Zuid-Hollandse gemeenten en de 

ODH bezien op welke wijze deze overdracht plaats kan vinden en wat daar de consequenties van zijn. Daar de 

ODH nu reeds een groot deel van de over te dragen provinciale taken uitvoert en de ODH voor ons sinds de op-

richting in 2013 de gemeentelijke bodemtaken (exclusief bodembeleid) uitvoert, ligt het voor de hand de uitvoe-

ring van die taken door de ODH te laten doen. De beleidstaak blijft door de gemeente uitgevoerd worden. Om 

deze taak adequaat uit te kunnen voeren, zal structureel beleidscapaciteit beschikbaar moeten worden gesteld. 

 
D66-W-22  
Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.9 Bestuur en ondersteuning, Wat gaan we daarvoor doen?  

                                                 
2
 Een toegelaten instelling is een woningbouwcorporatie 

3
 N.t.i. staat voor Niet toegelaten instelling: dit kunnen particuliere verhuurders of beleggers zijn. 
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 Het college wil de governance van verbonden partijen binnen de ambtelijke organisatie versterken (pagina 70, 

punt 5).  

 Wat is er nu niet goed aan de governance binnen de ambtelijke organisatie en wat gaat het college concreet 

doen om deze governance te versterken?  

 

Antwoord:  Governance is bij overheden sterk in ontwikkeling. Met het vaststellen van de kadernota Governance Verbon-

den Partijen in mei 2017 door uw raad is aangevangen met de implementatie van governance voor de gemeen-

te Westland en de met haar verbonden partijen. Onderdelen van de implementatie zijn het ambtelijk inbedden 

van de eigenaar- en opdrachtgeverrol en het accounthouderschap: een zakelijk rol van waaruit sturing en toe-

zicht integraal zowel in- als extern is geborgd. Daarnaast wordt een diversiteit van instrumentaria ontwikkeld en 

geïmplementeerd, zoals toezichtarrangementen; beheerplannen; jaarlijkse interne screenings. 

 
D66-W-23  

Vraag: Hoofdstuk 3 - Programma's, 3.9 Bestuur en ondersteuning, Wat gaan we daarvoor doen?  

 Het college is voornemens het verkiezingsproces en het telproces van uitgebrachte stemmen aan te passen 

teneinde een transparant en correct verloop van verkiezingen te continueren (pagina 70, punt 9).  

 Welke aanpassingen is het college voornemens te doen voor welk bedrag en geldt deze uitgave ook voor een 

jaar waarin er geen verkiezingen plaatsvinden?  

 

Antwoord: De Kieswet is leidend voor de uitvoering van het gehele verkiezingsproces. Komend jaar worden nieuwe bepa-

lingen opgenomen voor komende verkiezingen. Hierdoor zal o.a. het telproces, ter verhoging van de transpa-

rantie voor de kiezer, worden aangepast. Daarnaast zijn vanuit het ministerie richtinggevende aanwijzingen aan 

het college verstrekt over de minimale toegankelijkheidseisen van de stembureaus en het opleiding- en kennis-

niveau van de toekomstige stembureauleden. 

 De voorbereidende handelingen voor de eerst komende verkiezing. (leden van de Tweede Kamer op 17 maart 

2021) en de daarvoor benodigde uitgaven zullen in 2020 worden gedaan. 

  
D66-W-24          

Vraag: Hoofdstuk 4 – Paragrafen, 4.3 Onderhoud kapitaalgoederen, 3.4 Uitvoeringsprogramma GGP,  Duurzaam vast-

goed en grond.  

 De conditie van het onderhoud voor gemeentelijke gebouwen is vastgelegd in de methodiek NEN 2767. Voor 

kritische gebouwelementen en installatieonderdelen geldt conditie 3 (redelijk: instandhouding op sober en 

doelmatig niveau) en voor andere gebouwelementen geldt conditie 4 (matig: instandhouding op minimaal ni-

veau waarbij gevolgschade wordt voorkomen) (pagina 103).  

 Kan uit het gestelde in de begroting worden geconcludeerd dat het onderhoud van belangrijk historisch vast-

goed, zoals de kerktorens en de Hofboerderij, binnen conditie 3 en 4 (redelijk en matig) valt en niet in conditie 2 

(goed: instandhouding op goed representatief, bedrijfszeker en technisch niveau)?  

 

Antwoord: Deze conclusie is juist. 

 
 

PvdAW-01  

Vraag: Begroting in één oogopslag: Bij het ontbreken van de Prorap is een vergelijking met de begroting 2019 lastig. 

Oorspronkelijk bedroeg de begroting 2019 zoals op 06 november 2018 vastgesteld € 297 miljoen. Maar de Be-

groting in één oogopslag spreekt over 2019 van € 268 miljoen. De begroting lijkt dus niet € 26 miljoen te stijgen 

maar € 3 miljoen te dalen. Kan in het overzicht met de 11 uitgavenposten naast de bedragen voor 2020 ook die 

van 2019 worden vermeld? 

 

Antwoord: Hier is een fout in de BIEO geslopen. Voor de goede orde hierbij de vergelijkende cijfers voor 2020 en 2019: 

 

 2020 2019 

Veiligheid 10 10 

Verkeer, vervoer en waterstaat 19 20 

Economie 3 3 

Onderwijs 12 12 
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Sport, cultuur en recreatie 22 20 

Sociaal domein 94 85 

Volksgezondheid en milieu 29 26 

Volkshuisvesting RO en SV 43 61 

Bestuur en ondersteuning 12 11 

Concernfinanciën en algemene dekkingsmiddelen 43 41 

Reserves 7 10 

Totaal 294 299 

 

 

PvdAW-02  

Vraag: Begroting in één oogopslag: De burger gaat € 75 (10%) per gemiddeld huishouden meer betalen. Als de 45.308 

huishoudens 833,90 gemiddeld betalen dan levert dat € 37,8 miljoen op. Toch leveren de totale gemeentelijke 

belastingen maar € 45 miljoen op. Betekent dit dat het bedrijfsleven buiten leges slechts € 7,2 miljoen bijdraagt? 

Hoeveel is dat voor een middelgroot winkelpand? 

 

Antwoord: De woonlasten van € 833,90 (OZB, rioolheffing en afvalstoffenheffing) betreffen geen gemiddelde van alle huis-

houdens, maar een gemiddelde van alle meerpersoonshuishoudens.  

 De woonlasten voor een eenpersoons- of tweepersoonshuishouden zijn lager.  

 

 

 

 

 

 

 Op pagina 83 van de begroting is bovenstaand overzicht opgenomen van de totale opbrengst aan gemeentelijke belastinge totale opbrengst bedraagt voor 2020 € 62 . De opbrengst voor OZB, rioolheffing en afvalstoffenheffing tezamen bedraagt € 55
 De gemeentelijke lasten zijn afhankelijk van de WOZ-waarde. Voor een winkelpand met een WOZ-waarde van  

 € 250.000 betaalt de eigenaar/gebruiker circa € 1.365. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PvdAW-03          

Vraag: Voorwoord pagina 5:Direct in het voorwoord wordt al een voorzet gedaan voor het vermeende begrotingstekort. 

Zo wordt gesteld dat de leges en heffingen lager zullen uitvallen. Dit hoeft geen probleem te zijn omdat de ho-

gere leges en heffingen zouden betalen voor extra ambtenaren. De organisatie is in het eerste half jaar van 

2019 met 25 fte uitgebreid. Wordt er nu conform de afspraak weer ingekrompen? 

  

Antwoord: In de begroting 2019 (uitvoeringsprogramma) is een meeropbrengst leges geraamd van € 2 miljoen, waarvan 

€ 1 miljoen ten gunste is gebracht van het begrotingssaldo en € 1 miljoen diende ter dekking van de benodigde 

versterking van de organisatie. In de begroting 2020 stellen wij de raming van de legesinkomsten neerwaarts bij 

met € 1 miljoen. Op pagina 22 van de begroting is aangegeven dat daar tegenover een verlaging van de uitvoe-

ringskosten van € 0,4 miljoen wordt geraamd. 

 
PvdAW-04  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: Wat is het investeringsbedrag van de investeringen die gepland zijn in 2020 en wat is hun 

beslag op de begrotingsruimte in de jaren daarna? 

 

                                                 
 

 Geraamde inkomsten belast ingen en 

heff ingen  

Geraamde  

inkomsten 

2019 

Geraamde  

inkomsten 

2020
4
 

Onroerende-zaakbelast ingen         27.258  30.821 

Afva ls to f fenhef f ing            9 .257  11.230 

Rioolhef f ing         12.014  13.066 

Toer is tenbelast ing             270      270  

Forensenbelast ing             114      114  

Leges 

-   Ti te l  1  Algemene Leges  

-   Ti te l  2  Fys ieke lee fomgeving/W abo  

 

         1 .508  

         5 .889  

 

1 .202 

5.013 

Marktgelden               83      99  

L i jkbezorg ingsrechten           1 .129    827 

Totaal :       57.522  62.642 
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Antwoord: De geplande bruto-investeringen in 2020 bedragen € 26,658 mln. (zie pag. 152). 
De hieruit voortvloeiende kapitaallasten bedragen in 2021; € 1,25 mln., in 2022; 1,52 mln. en in 2023 € 1,4 mln. 

  
PvdAW-05  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: Veel investeringen worden doorgeschoven naar 2021. Wat is het investeringsbedrag van 

de investeringen die worden doorgeschoven naar 2021 en later en wat is hun beslag op de begrotingsruimte in 

de jaren daarna? 

  

Antwoord: Welke investeringen en voor welke omvang deze worden doorgeschoven naar 2021 en later is vooraf niet in te 

schatten.  
 

PvdAW-06   

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: Nu het Rijk € 1 miljard extra uitkeert om tekorten Sociaal Domein te dekken krijgt Westland  

€ 1,3 miljoen. Uit het onderzoek van Cebeon bleek dat het tekort in 2018 voor het Sociaal Domein een begro-

tingsfout was. Westland had een begrotingstekort van € 7 miljoen, maar die € 7 miljoen voor het Sociaal Do-

mein zit wel in de Algemene Uitkering die Westland uit het Gemeentefonds ontvangt. Nu we dit bedrag in 2021 

wel gaan begroten zou het budget Sociaal Domein dekkend moeten zijn. In 2020 maken we de begroting slui-

tend door € 4,4 miljoen te gebruiken uit de reserve Sociaal Domein. Hoe groot is het risico dat we het extra geld 

van € 1,3 miljoen moeten terugbetalen omdat onze kosten binnen de Algemene Uitkering zijn gedekt? 

 

Antwoord: De begrotingssystematiek waarop gedoeld wordt, was geen fout maar een door de raad bij de besluitvorming 

over het sociaal beleidskader vastgestelde begrotingssystematiek. Cebeon heeft niet geconcludeerd dat het te-

kort van € 7 miljoen wel in de Algemene Uitkering zat.  

De extra middelen worden door het rijk beschikbaar gesteld via de algemene uitkering. De algemene uitkering 

hoeft niet te worden terugbetaald. 

 
PvdAW-07  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: In verlengde van vraag 3 PvdA vraagt onze fractie zich af waarom bij Exogene en onont-

koombare ontwikkelingen op pagina 22 de verlaging van de begrote Wabo leges van € 1 miljoen slechts voor  

€ 400.000 wordt gedekt door verlaging van de uitvoerings-(personele)kosten? 

 

Antwoord: Verlaging van de leges Wabo (naar het niveau van 2018). Daarbij is besloten om, conform de trap op, trap af 

systematiek, een bedrag van € 0,4 miljoen aan directe uitvoeringskosten te verlagen. De overige € 0,6 miljoen 

wordt met algemene dekkingsmiddelen in de begroting opgenomen. Dit laatste is in de uitwerking van de begro-

ting opgenomen. Zie ook antwoord PvdAW-03. 

 
PvdAW-08  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: De tegenvallende inkomsten van afvalleges worden niet gedekt door lagere uitvoeringskos-

ten maar door hogere tarieven. Was voor de uitvoering van het afvalbeleid geen extra personeel aangetrokken? 

 

Antwoord: Nee, voor de uitvoering van het afvalbeleid is geen extra personeel aangetrokken. Wel zijn veel contracten op 

de markt gezet en wordt gestuurd op contractmanagement om zo de kosten te beheersen. 

 
PvdAW-09  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: Er is extra geld, € 243.000 in 2020, nodig om ‘de samenwerking (binnen H10) op een juiste 
wijze vorm te geven'. Gaat dit geld naar de organisatie (overhead) of naar de uitvoering (jeugdzorg)? 

 

Antwoord: (Zie ook vraag LPF-W-04)  

Voor de samenwerkingsagenda H4 is meer inzet nodig is dan momenteel beschikbaar is. Het resultaatgericht  

werken vraagt om  afstemming met zorgaanbieders en waar nodig bijsturing. De extra inzet is gericht op het 

sturen op kwaliteit en kostenbeheersing, denk daarbij aan: managen van de contracten met de aanbieders, de 

financiële en administratieve bedrijfsvoering, het monitoren en rapporteren.  

  

 Voor de netwerksamenwerking H10 en het Inkoopbureau H10 is eveneens meer inzet nodig. Voor de netwerk-

samenwerking betreft het vooral de kosten die samenhangen met de voorbereiding van de nieuwe aanbeste-
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ding van de jeugdzorg. De extra inzet voor het inkoopbureau H10  is gericht op het sturen op kwaliteit en kos-

tenbeheersing,  denk daarbij aan : contractmanagement, declaratieafhandeling en de monitoring.  

 
PvdAW-10  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: Op het gebied van onderwijs worden in aanvulling op vraag 4 van PvdA veel investeringen 

voorzien. In de tekst op pagina 23 worden wederom onderzoeken en voorbereidingen aangekondigd. Dit lijkt het 

beleid van het college te zijn. De afgelopen jaren heeft de gemeenteraad met spoedprocedure scholen moeten 

uitbreiden. Is er nu voldoende geld gereserveerd om het Plan van Scholen uit te voeren? 

 

Antwoord: Wij hebben voldoende geld in de begroting opgenomen om de in de begroting opgenomen plannen te realise-

ren. Het IHP is in januari 2019 in uw raad behandeld. Met IHP wordt onderwijshuisvesting strategisch planmatig 

vorm gegeven waardoor de kans op de door u genoemde “spoedprocedures” tot een minimum wordt beperkt 
 
PvdAW-11  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: Westland heeft de ambitie om de meest duurzame tuinbouwgemeente van Nederland te 

worden. Gelukkig zijn er niet zoveel want geld voor duurzaamheid is er nauwelijks. En het geld dat er is gaat op 

aan herstructurering van de tuinbouw, de aardwarmteboringen en de warmterotonde. Is het geld voor de ener-

gietransitie alleen bedoeld voor de ambtelijke inzet om (met participatie) plannen te schrijven of is er ergens in 

de toekomst ook geld gereserveerd voor de transitie (subsidies) zelf? 

 

Antwoord: Gezien de hoge mate van ontwikkeling in de energietransitie met betrekking tot taken, bevoegdheden en nieu-

we marktordeningen, is het van belang voor de gemeente om focus te leggen op een aantal punten: 

 - De gemeente moet minimaal voldoen aan de wettelijke eisen met betrekking tot vergunningen voor boringen  

  en warmtetracées. Daarnaast ziet de gemeente met name een verbindende rol voor zichzelf. We begeleiden  

  initiatieven en jagen deze aan, we verbinden partijen zo goed mogelijk en we bereiden ons voor op de  

   komende wettelijke taken en de kansen die er voor het Westland zijn.  

 - Het Rijk heeft ‘woonlasten’-neutraliteit toegezegd en heeft daarvoor geld gereserveerd in verschillende  

  fondsen en subsidieregelingen. Hoe deze regelingen gaan lopen is nog niet bekend. De eerste SEEH  

  (Subsidie Energietransitie Eigen Huis) gaat binnenkort open. De gemeente Westland wil (via de VNG) het Rijk   

  aan deze belofte laten houden. Er is geen sprake van een eigen fonds.  Burgers en bedrijven worden actief 

geïnformeerd over de financieringsmogelijkheden bij het Rijk, Provincie en EU. 

 
PvdAW-12  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: De tekorten op de organisatie worden volgens de PvdA mede veroorzaakt door extra per-

soneel voor de bestuursdienst sinds 1 januari  2019. Dit is niet de geschetste uitvoering die door meer inkom-

sten gedekt wordt. Hoeveel geld is gemoeid (voorzien) met de extra personele inzet binnen de bestuursdienst 

voor de jaren 2019, 2020 en 2021? En waar is deze personele inzet voor nodig? 

 

Antwoord: Uw vraag is onduidelijk en niet eenduidig te beantwoorden. 

 
PvdAW-13  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: Op pagina 26 wordt gesproken over een trendbreuk in de woonbehoefte. In de Woonvisie 

met achterliggende stukken wordt per dorp ingespeeld op de woonbehoefte met een duidelijke nadruk op jonge-

ren en ouderen (een- en tweepersoons) huishoudens. Welke trendbreuk wordt nu onderzocht en is het geld niet 

beter te gebruiken voor de omzetting (financiële tegemoetkoming) van bestaande woningbouwplannen? 

 

Antwoord: In de huidige markt kopen starters en middeninkomens steeds minder vaak een woning. Jongeren hebben 

steeds vaker een flexibel arbeidscontract als zij beginnen met werken. Deze flexibilisering heeft gevolgen voor 

de hypotheekverstrekking. Door de schaarste in de woningmarkt stijgen prijzen, waardoor passende koopwo-

ningen niet meer betaalbaar zijn. Het aangegeven onderzoek moet leiden tot meer inzicht in de doelgroepen, de 

in te zetten instrumenten en de uitvoering van het omprogrammeren van bestaande afspraken en overeenkom-

sten. Eén van de conclusies kan inderdaad zijn dat bij langjarige afspraken met een omvangrijke programme-

ring, zoals bij ONW en bij OBWZ, aanvullende of andere afspraken gewenst zijn. Wat dit financieel betekent is 

één van de onderzoeksvragen.  Het is nu nog te onzeker en prematuur dat nu al in de begroting mee te nemen. 
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PvdAW-14  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: Het onderzoek naar het Evenemententerrein Wollebrand lijkt beperkt. Bij de recente eve-

nementen op dit terrein bleek naast de drassige ondergrond een groter probleem te bestaan, namelijk de ver-

keersafwikkeling en het parkeren. Past dit binnen het onderzoek en is er financiële ruimte om de situatie struc-

tureel te verbeteren?  

 

Antwoord: Een interne projectgroep met de benodigde expertise start het vooronderzoek, waarbij vooral onderzoek wordt 

gedaan naar de bodemsituatie. Door het onderzoek ontstaat een beter onderbouwd beeld van de noodzakelijke 

maatregelen en de daarbij behorende kosten om het terrein goed begaanbaar te hebben en te houden. Ge-

noemd budget wordt voor een klein deel aangewend voor het vooronderzoek, waarna het resterende budget 

(het overgrote deel) wordt besteed aan de directe verbetering van het evenemententerrein, zoals de aanleg van 

drainage. Problemen in de afwikkeling van verkeersstromen worden voorkomen doordat de te organiseren eve-

nementen voornamelijk bestemd zijn voor de Westlandse bevolking. Hierdoor worden gemobiliseerde verkeers-

stromen beperkt(er). Daarnaast wordt het gebruik van fiets en voet gestimuleerd. 
 

PvdAW-15  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: In aanvulling op vragen 4 en 10 van PvdA worden onderzoeken voorzien voor: Zwembad 

Hoge Bomen, Hockeyveld Hoge Bomen, Sportpark Hoge Bomen, Basisschool Hoogeland, De Naald, Huis van 

de Buurt Poeldijk. De onderzoeken worden voorzien in 2020 en 2021. Wanneer wordt realisatie voorzien en is 

hier een reservering voor?   

 

Antwoord: Vooruitlopend op de onderzoeken is hier geen onderbouwd antwoord op te geven. De onderzoeken zijn de 

basis voor de vertaling naar realisatie (incl. planning en kostenraming). Derhalve kan er op dit moment geen uit-

spraak gedaan worden over het tijdstip van realisatie en de financiële consequenties. De resultaten van de on-

derzoeken met bijbehorende voorstellen worden voorgelegd aan uw raad. 

 
PvdAW-16  

Vraag: FTP pagina 18 e.v.: Begrijpt de PvdA de woorden op pagina 29 goed dat we gaan van transitie naar transforma-

tie van het Sociaal domein te bezuinigen middels resultaatsturing die op pagina 36 voor 2022 wordt becijferd op 

€ 2,2 miljoen (€ 3,5 – € 1,3 miljoen extra Rijksbijdrage)? Verwacht u dat de incidentele dekking voor 2020 en 

2021 door de provincie wordt geaccepteerd? 

  

Antwoord: In de begroting nemen we vanaf 2022 een dekkingsbedrag op van € 3,5 miljoen. Dit betreft een geraamde in-

komst voor de gemeente, ter dekking van de extra geraamde uitgaven. Binnen dit bedrag zit voor € 1,4 miljoen 

aan hogere rijksbijdrage waarmee we van de provinciaal toezichthouder rekening mogen houden. 

 

 

 

 


